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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 
Ι΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Β΄ 

Συνεδρίαση 29ης Νοεμβρίου 2012 
Ώρα έναρξης: 4.14 μ.μ. 

Αρ. 12 
 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Καλό σας απόγευμα. 

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ το γραμματέα να διαπιστώσει 
αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Θέλω να εκφράσω τον απόλυτο σεβασμό της Βουλής των Αντιπροσώπων στις εκδηλώσεις 
διαμαρτυρίας των εργαζομένων και κάθε ομάδας της κυπριακής κοινωνίας, ιδιαίτερα αυτή τη δύσκολη εποχή 
με τα σκληρά μέτρα που επηρεάζουν το επίπεδο της ζωής του λαού μας. 

 Η Βουλή των Αντιπροσώπων συμμερίζεται τα αισθήματα της κοινωνίας και συμπάσχει.  Δίνουμε 
ταυτόχρονα τη διαβεβαίωση ότι θα καταβάλουμε κάθε προσπάθεια στο μέτρο των συνταγματικών μας 
δυνατοτήτων να μειώσουμε τις όποιες επαχθείς συνέπειες των όποιων μέτρων και να διαφυλάξουμε συνθήκες 
κοινωνικής συνοχής. 

 Ταυτόχρονα, επιθυμώ να δηλώσω ότι θα διαφυλάξουμε το αυτονόητο δικαίωμα, που είναι και 
υποχρέωση συνταγματική, των μελών της Βουλής των Αντιπροσώπων να επιτελούν ελεύθερα τα καθήκοντά 
τους σε συνθήκες ασφάλειας, ελευθερίας έκφρασης και άσκησης της ψήφου.  Ο χώρος της Βουλής των 
Αντιπροσώπων, ως ο ναός της δημοκρατίας, θα πρέπει να διαφυλάσσεται από ενέργειες που είναι δυνατό να 
θεωρηθεί ότι στοχεύουν με οποιοδήποτε τρόπο να παρεμποδίσουν την ελεύθερη έκφραση και την ελεύθερη 
άσκηση του δικαιώματος της ψήφου. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να καλωσορίσω στην αίθουσα της Βουλής των Αντιπροσώπων το 
Γυμνάσιο Αγίου Ιωάννου Λεμεσού, καθώς και τον εκπαιδευτικό οργανισμό “Ναυτίλος”.  Καλώς ήρθατε! 

 Τώρα προχωρούμε στο Κεφάλαιο Πρώτο της ημερήσιας διάταξης, που είναι η νομοθετική εργασία.  Θα 
παρακαλούσα για τα ομόφωνα θέματα να μη διαβάζεται η έκθεση.  

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα υπ’ αριθμόν 1, 2 και 3 θέματα, τα οποία τιτλοφορούνται «Ο περί 
Πολιτικών Κομμάτων Νόμος του 2012», «Ο περί της Εργασίας μέσω Επιχείρησης Προσωρινής Απασχόλησης 
Νόμος του 2012» και «Οι περί της Εργασίας μέσω Επιχείρησης Προσωρινής Απασχόλησης Κανονισμοί του 
2012», αναβάλλονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 4 θέμα είναι «Ο περί Αναγνώρισης Διπλωμάτων ή Τίτλων Αναγνωρισμένων 
Πανεπιστημίων και Άλλων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων του Εξωτερικού (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012».  
Πρόκειται περί προτάσεως νόμου.  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 
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Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για την πρόταση νόμου «Ο περί Αναγνώρισης 
Διπλωμάτων ή Τίτλων Αναγνωρισμένων Πανεπιστημίων και Άλλων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων του 

Εξωτερικού (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 
Παρόντες: 
 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Τάσου Αντρέας Καυκαλιάς 

 Ευθύμιος Δίπλαρος Αθηνά Κυριακίδου 

 Γιώργος Λουκαΐδης Γεώργιος Προκοπίου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε την πιο πάνω πρόταση νόμου, η οποία κατατέθηκε στη 
Βουλή των Αντιπροσώπων από το βουλευτή κ. Ευθύμιο Δίπλαρο εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Συναγερμού, σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 20 Νοεμβρίου 2012.  Στη συνεδρία 
αυτή κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, της Επιτροπής Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας 
(ΕΕΥ), του Κυπριακού Συμβουλίου Αναγνώρισης Τίτλων Σπουδών (ΚΥΣΑΤΣ), της ΟΕΛΜΕΚ, της ΠΟΕΔ, της 
ΟΛΤΕΚ και ενδιαφερόμενοι. 

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η τροποποίηση του περί Αναγνώρισης Διπλωμάτων ή Τίτλων 
Αναγνωρισμένων Πανεπιστημίων και Άλλων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων του Εξωτερικού Νόμου [Νόμος 
αριθμός 41(I) του 1993, όπως αυτός τροποποιήθηκε έκτοτε], ώστε να διαγραφεί εντελώς ο χρονικός 
περιορισμός που προβλέπεται στην επιφύλαξη του άρθρου 3Α του εν λόγω νόμου σε σχέση με το μέχρι πότε 
αποκτήθηκαν συγκεκριμένοι τίτλοι σπουδών.  Ειδικότερα, διαγράφεται η προϋπόθεση με βάση την οποία 
συγκεκριμένοι τίτλοι σπουδών, οι οποίοι είναι όμοιοι με τίτλους που αναγνωρίστηκαν ήδη από την Επιτροπή 
Δημόσιας Υπηρεσίας και την ΕEY, πρέπει για σκοπούς αναγνώρισής τους να έχουν αποκτηθεί μέχρι την 31η 
Δεκεμβρίου 2006. 

 Σύμφωνα με τον εισηγητή της πρότασης νόμου, η προτεινόμενη αυτή τροποποίηση θα συμβάλει στην 
άρση της αδικίας που έχει υποστεί ένας περιορισμένος αριθμός εκπαιδευτικών, οι οποίοι για σοβαρούς 
λόγους, κυρίως υγείας, δεν κατέστη δυνατό να ολοκληρώσουν έγκαιρα τις σπουδές τους για την απόκτηση 
συγκεκριμένου τίτλου σπουδών. 

 Ως εκ τούτου, όπως επισήμανε ο ίδιος, το γεγονός αυτό επηρέασε δυσμενώς τους πιο πάνω 
εκπαιδευτικούς σε σχέση με την επαγγελματική τους ανέλιξη, σε αντίθεση με άλλους εκπαιδευτικούς, οι οποίοι 
έχουν ήδη ανελιχθεί στην υπηρεσία τους, επειδή απέκτησαν τους τίτλους σπουδών τους είτε πριν από την 
ίδρυση του ΚΥΣΑΤΣ είτε μέχρι την 31η Δεκεμβρίου 2006. 

 Στα πλαίσια της συνεδρίας αυτής οι εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, της ΕΕΥ και του ΚΥΣΑΤΣ διαφώνησαν με την 
προτεινόμενη τροποποίηση. 

 Ειδικότερα, η εκπρόσωπος της Νομικής Υπηρεσίας υπενθύμισε στην επιτροπή ότι η προτεινόμενη 
τροποποίηση είναι παρόμοια με παλαιότερη τροποποίηση, η οποία ψηφίστηκε σε νόμο από την προηγούμενη 
Βουλή το 2011, αλλά ο Πρόεδρος της Κυπριακής Δημοκρατίας την ανέπεμψε και τελικά η Βουλή έκανε 
αποδεκτή την εν λόγω αναπομπή. 

 Επιπρόσθετα, η ίδια εκπρόσωπος επισήμανε ότι τόσο η παλαιότερη παρόμοια τροποποίηση, η οποία 
προέβλεπε τη χρονική επέκταση της δυνατότητας για αναγνώριση τίτλων σπουδών μέχρι το 2008, όσο και η 
προτεινόμενη τροποποίηση παρουσιάζουν τις ίδιες νομικές αδυναμίες και ειδικότερα: 

1. Καταστρατηγείται η νομοθεσία που διέπει τη λειτουργία του ΚΥΣΑΤΣ, διότι από το 1996 που έχει 
συσταθεί είναι το μόνο αρμόδιο όργανο να παρέχει ακαδημαϊκή αναγνώριση τίτλων σπουδών, καθώς 
και να αξιολογεί και να αποφαίνεται για την ισοτιμία και αντιστοιχία τους. 

2. Εξουδετερώνεται η εξουσία και η αρμοδιότητα της ΕΕΥ να ερευνά κατά πόσο τα προσόντα των 
υποψήφιων εκπαιδευτικών ικανοποιούν τις απαιτήσεις των οικείων σχεδίων υπηρεσίας. 

3. Υπάρχει σύγκρουση με τις γενικές αρχές του διοικητικού δικαίου. 

4. Ενδέχεται να εγείρεται πρόβλημα αντισυνταγματικότητας σε σχέση με το άρθρο 28 του συντάγματος, 
που αφορά την αρχή της ισότητας.  Ειδικότερα, πιθανόν κάτοχοι των ίδιων τίτλων να έχουν προβεί σε 
ενέργειες όπως η παρακολούθηση επιπρόσθετων μαθημάτων, για να καταστεί δυνατή η αναγνώριση 
των τίτλων σπουδών τους, σε αντίθεση με αυτούς που ενδεχομένως θα επωφεληθούν από τις πρόνοιες 
της προτεινόμενης ρύθμισης. 
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Περαιτέρω, η εκπρόσωπος της Νομικής Υπηρεσίας δήλωσε ότι η θέσπιση νόμων που περιλαμβάνουν 
αναδρομικές ρυθμίσεις πρέπει να γίνεται πάντοτε με πολλή φειδώ, διότι ενδέχεται να επιφέρουν αρνητικές 
συνέπειες για το δημόσιο συμφέρον και την έννομη τάξη. 

 Οι εκπρόσωποι των εκπαιδευτικών οργανώσεων ΟΕΛΜΕΚ, ΠΟΕΔ και ΟΛΤΕΚ συμφώνησαν με το 
σκοπό της προτεινόμενης ρύθμισης, τονίζοντας ότι θα πρέπει το όλο θέμα να εξεταστεί κάτω από το πρίσμα 
της ανθρωπιστικής πτυχής του και να προωθηθεί για ψήφιση για λόγους δικαιοσύνης και ισότιμης 
μεταχείρισης.  Όπως επισήμαναν οι ίδιοι, συνάδελφοι εκπαιδευτικοί με τα ίδια προσόντα και τίτλους σπουδών 
έχουν ανελιχθεί στην υπηρεσία τους σε καίρια πόστα ιεραρχίας, ενώ ένας μικρός αριθμός εκπαιδευτικών 
παρέμεινε χωρίς αναγνώριση και επαγγελματική ανέλιξη. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, όλα τα μέλη της επιτροπής, επειδή δεν κατέστη δυνατό να διαμορφώσουν 
έγκαιρα τις τελικές τους θέσεις, επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν επί της πρότασης νόμου κατά τη συζήτησή 
της στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 3Α του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 και 2; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Αναγνώρισης Διπλωμάτων ή Τίτλων Αναγνωρισμένων 
Πανεπιστημίων και Άλλων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων του Εξωτερικού (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως η πρόταση νόμου ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 5 θέμα είναι «Οι περί Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού (Τέλος Καταβλητέον 
υπό Εργοδοτών) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων για τους 
κανονισμούς «Οι περί Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού (Τέλος Καταβλητέον υπό 

Εργοδοτών) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 2012» 
Παρόντες: 
 Αντρέας Φακοντής, πρόεδρος  Ανδρέας Πιτσιλλίδης 

 Σκεύη Κούτρα Κουκουμά Άγγελος Βότσης 

 Πανίκκος Σταυριανός Αθηνά Κυριακίδου 

 Χρήστος Στυλιανίδης  Ρούλα Μαυρονικόλα 

 Μάριος Μαυρίδης  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων μελέτησε τους υπό αναφορά 
κανονισμούς σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 12 και 19 Νοεμβρίου 2012.  Στην πρώτη 
συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
Δυναμικού και της συνδικαλιστικής οργάνωσης ΣΕΚ.  Το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, οι 
συνδικαλιστικές οργανώσεις ΠΕΟ και ΔΕΟΚ, καθώς και οι εργοδοτικές οργανώσεις ΟΕΒ και ΚΕΒΕ, παρ’ όλο 
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που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής.  Η εργοδοτική οργάνωση ΟΕΒ και η 
συνδικαλιστική οργάνωση ΠΕΟ απέστειλαν γραπτώς τις θέσεις τους. 

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών είναι η τροποποίηση των περί Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
Δυναμικού (Τέλος Καταβλητέον υπό Εργοδοτών) Κανονισμών, ώστε να αυξηθεί το ανώτατο όριο απολαβών 
των εργοδοτουμένων που λαμβάνεται υπόψη από τους εργοδότες για σκοπούς καταβολής του τέλους 
ανάπτυξης ανθρώπινου δυναμικού από €1.025 την εβδομάδα ή €4.442 το μήνα, που είναι σήμερα, σε €1.046 
την εβδομάδα ή €4.533 το μήνα, αντίστοιχα. 

 Σύμφωνα με την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει τους εν λόγω κανονισμούς, καθώς και τα στοιχεία 
που έθεσε ενώπιον της επιτροπής ο γενικός διευθυντής της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού, το 
ύψος του ανώτατου ορίου απολαβών για σκοπούς καταβολής του τέλους ανάπτυξης ανθρώπινου δυναμικού 
έχει καθοριστεί για πρακτικούς λόγους στο ίδιο ύψος με το ανώτατο όριο των απολαβών επί των οποίων 
εισπράττονται οι εισφορές στο Ταμείο για Πλεονάζον Προσωπικό, με βάση τους περί Τερματισμού 
Απασχολήσεως (Ταμείο για Πλεονάζον Προσωπικό) Κανονισμούς.  Σημειώνεται ότι η είσπραξη του τέλους 
ανάπτυξης ανθρώπινου δυναμικού γίνεται από τις Υπηρεσίες Κοινωνικών Ασφαλίσεων για λογαριασμό της 
Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού μέσω του ίδιου μηχανισμού με τον οποίο εισπράττονται οι εισφορές 
στο Ταμείο για Πλεονάζον Προσωπικό. 

 Σημειώνεται περαιτέρω ότι το Υπουργικό Συμβούλιο, ασκώντας τις εξουσίες που παρέχονται σε αυτό με 
βάση το άρθρο 20 του περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων Νόμου του 2010, αφού έλαβε υπόψη τη διαπίστωση της 
αναλογιστικής έρευνας ότι ο μέσος όρος των ασφαλιστέων αποδοχών του έτους 2011 σε σύγκριση με τον 
αντίστοιχο μέσο όρο των ασφαλιστέων αποδοχών του έτους 2010 έχει αυξηθεί, εξέδωσε το περί Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων (Ποσό Βασικών Ασφαλιστέων Αποδοχών) Διάταγμα του 2012 (ΚΔΠ 331/2012), ημερομηνίας 14 
Σεπτεμβρίου 2012.  Το εν λόγω διάταγμα ορίζει ότι το εβδομαδιαίο και ετήσιο ποσό των βασικών ασφαλιστέων 
αποδοχών για το έτος 2011 αυξάνεται από €170,88 σε €174,38 και από €8.886 σε €9.068, αντίστοιχα.  
Επίσης, σύμφωνα με τον Κανονισμό 8 των νέων ενοποιημένων περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων (Εισφορές) 
Κανονισμών του 2010 (ΚΔΠ 289/2010), το εβδομαδιαίο ανώτατο όριο ασφαλιστέων αποδοχών είναι ίσο με το 
εξαπλάσιο του εβδομαδιαίου ποσού των βασικών ασφαλιστέων αποδοχών και το αντίστοιχο μηνιαίο όριο είναι 
ίσο με τα δεκατρία τρίτα (13/3) του εβδομαδιαίου ανώτατου ορίου ασφαλιστέων αποδοχών.  Κατά συνέπεια, τα 
προτεινόμενα με τους παρόντες κανονισμούς ανώτατα ποσά αποδοχών είναι τα ίδια με τα ανώτατα ποσά 
αποδοχών όπως αυτά υπολογίζονται με βάση τους περί Κοινωνικών Ασφαλίσεων (Εισφορές) Κανονισμούς. 

 Στα πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης των κανονισμών αυτών και απαντώντας σε σχετικά ερωτήματα 
που τέθηκαν από μέλη της επιτροπής, ο γενικός διευθυντής της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού 
ανέφερε μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Τέλος Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού καταβάλλεται από περίπου 76 500 επιχειρήσεις για συνολικά 
περίπου 329 000 εργαζομένους. 

2. Η προτεινόμενη διαφοροποίηση του ανώτατου ορίου απολαβών από €4.442 στα €4.533 το μήνα αφορά 
μόνο 10 500 εργαζομένους και η διαφορά που θα κληθεί να καταβάλει ο εργοδότης για εργαζόμενο που 
ανήκει σε αυτή την ομάδα εργαζομένων είναι €5,90 το χρόνο. 

3. Η Αρχή Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού λόγω της προτεινόμενης αύξησης θα λάβει συνολικά 
€62.000, ποσό που αντιστοιχεί στο 0,23% του συνολικού ποσού που εισπράττεται από το τέλος αυτό.  

4. Από την αύξηση του τέλους επηρεάζονται στην πλειοψηφία τους μεγάλες επιχειρήσεις, όπως τράπεζες 
και μεγάλοι ημικρατικοί οργανισμοί, και όχι μικρές επιχειρήσεις. 

 Με την ευκαιρία της συζήτησης των υπό εξέταση κανονισμών και ύστερα από σχετικό αίτημα μελών της 
επιτροπής, ο γενικός διευθυντής της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού με επιστολή του, ημερομηνίας 
14 Νοεμβρίου 2012, ενημέρωσε την επιτροπή για το αποθεματικό της Αρχής, καθώς και για τα αποτελέσματα 
των διάφορων σχεδίων που εφαρμόζει η Αρχή.  Τέλος, ο γενικός διευθυντής της Αρχής Ανάπτυξης 
Ανθρώπινου Δυναμικού ενημέρωσε την επιτροπή ότι οι προτεινόμενες τροποποιήσεις θα ισχύσουν από την 1η 
Ιανουαρίου 2013. 

 Ο εκπρόσωπος της συνδικαλιστικής οργάνωσης ΣΕΚ εξέφρασε τη συμφωνία της οργάνωσης με τις 
προτεινόμενες τροποποιήσεις. 

 Η συνδικαλιστική οργάνωση ΠΕΟ με επιστολή της, ημερομηνίας 9 Νοεμβρίου 2012, διαμήνυσε στην 
επιτροπή τη συμφωνία της με τις προτεινόμενες τροποποιήσεις. 

 Η εργοδοτική οργάνωση ΟΕΒ με επιστολή της, ημερομηνίας 12 Νοεμβρίου 2012, διαμήνυσε τη 
διαφωνία της οργάνωσης με την προτεινόμενη αύξηση του ανώτατου ορίου αποδοχών και κατά συνέπεια του 
τέλους ανάπτυξης ανθρώπινου δυναμικού, αναφέροντας ότι η πολιτεία θα έπρεπε να στηρίξει τις κυπριακές 
επιχειρήσεις σε περίοδο οικονομικής κρίσης. 
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα 
τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των κανονισμών, γι’ αυτό και ομόφωνα 
εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους, όπως αυτοί κατατέθηκαν από την εκτελεστική εξουσία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 6 θέμα, το οποίο τιτλοφορείται «Ο περί Υδρογονανθράκων (Αναζήτηση, Έρευνα και 
Εκμετάλλευση) (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012», δεν είναι έτοιμο. 

 Εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία, δεδομένου ότι υπήρξε η αναβολή και των θεμάτων που σας έχω 
αναφέρει. 

 Κεφάλαιο Δεύτερο: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. Τα προτεινόμενα νομοθετήματα κατατίθενται 
και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές, σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει ήδη 
διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν από τα 
υπουργεία 

Παραπέμπονται στις 
επιτροπές 

1.  Ο περί Προϋπολογισμού του Οργανισμού 
Ασφάλισης Υγείας του 2013 Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.230-2012).  

Υγείας  Υγείας  

2.  Ο περί Ελέγχου των Γραφείων Κηδειών 
και Εγγραφής Επαγγελματιών Λειτουργών 
Κηδειών και Ταριχευτών Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.231-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

3.  Ο περί Διεθνούς Συνεργασίας σε Ποινικά 
Θέματα (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.232-2012). 

Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως  

Νομικών  

4.  Ο περί Βεβαιώσεως και Εισπράξεως 
Φόρων (Τροποποιητικός) (Αρ. 5) Νόμος 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.233-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

5.  Οι περί του Οργανισμού Ασφάλισης 
Υγείας (Πρόσληψη, Προαγωγή και 
Υπηρεσία Προσωπικού) Κανονισμοί του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.082-2012). 

Υγείας Υγείας 

6.  Έγγραφο (Υπ. Υγείας Αρ. 3/2012) που 
αφορά τη δεύτερη παράταση υπηρεσιών 
εργοδοτούμενου προσωπικού 
καθορισμένης διάρκειας στις Υπηρεσίες 
Ψυχικής Υγείας και Φαρμακευτικές 
Υπηρεσίες, Υπουργείο Υγείας, σύμφωνα 
με τις πρόνοιες του περί της Διαδικασίας 
Πρόσληψης Εργοδοτούμενων 
Καθορισμένης Διάρκειας στη Δημόσια 
Υπηρεσία και για άλλα Συναφή Θέματα 
Νόμου του 2011 [Ν. αρ. 25(Ι)/2011]. 
(Αρ. Φακ. 15.17.009). 

Υγείας  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  
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7.  Έγγραφο που αφορά την παραχώρηση 
υπηρεσιών εκπαιδευτικών λειτουργών για 
το σχολικό έτος 2012-2013, δυνάμει του 
περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας 
Νόμου [Ν. αρ. 43(Ι)/1996]. 
(Αρ. Φακ. 15.08.001). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

Προτάσεις νόμου 
 

Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται στις 
επιτροπές 

1. Ο περί Ανακουφίσεως Οφειλετών (Ειδικές 
Διατάξεις) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.111-2012). 

Νίκο Νικολαΐδη 
εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ 

Νομικών 

2. Ο περί Πτωχεύσεως (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.112-2012). 

Νίκο Νικολαΐδη 
εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ 

Νομικών  

3. Ο περί της Πρόληψης και της Καταστολής 
της Βίας στους Αθλητικούς Χώρους 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.113-2012). 

Κοινοβουλευτική Επιτροπή 
Νομικών 

Νομικών  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τρίτο: Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.320, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο τα 
δίτροχα ή τρίτροχα μηχανοκίνητα οχήματα του ενός επιβάτη που βρίσκεται σε όρθια θέση έχουν άδεια 
κυκλοφορίας και σε ποια κατηγορία έχουν καταταχθεί, ως επίσης κατά πόσο επιτρέπεται η κυκλοφορία των 
τετράτροχων ή αγωνιστικών μοτοσικλετών και των τετράτροχων οχημάτων τύπου “buggy” σε κατοικημένες 
περιοχές.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.321, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πόσες διακοπές 
ρεύματος έχουν γίνει και σε ποια περιοχή ανά επαρχία ξεχωριστά κατά το έτος 2012.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.322, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Τουρκία διοργάνωσε, με την ευκαιρία της επετείου της ανακήρυξης του 
κατοχικού ψευδοκράτους, εορτασμούς στην Τουρκία, αλλά και σε χώρες όπου λειτουργούν “αντιπροσωπίες” 
του ψευδοκράτους. Σύμφωνα με δημοσιογραφικές πληροφορίες, σε αυτές τις εκδηλώσεις συμμετείχαν 
εκπρόσωποι χωρών μελών του Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν οι πληροφορίες 
αυτές έχουν τεκμηριωθεί και, εάν όντως αληθεύουν, ποια διαβήματα έχουν γίνει προς τις χώρες αυτές, οι 
οποίες οφείλουν να σέβονται τη διεθνή νομιμότητα.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.323, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
έχει προβεί το υπουργείο του σχετικά με την έντονη ανησυχία και τους προβληματισμούς του κοινοτικού 
συμβουλίου και της Σχολικής Εφορείας Κυπερούντας για την κτιριακή υποδομή του Ενιαίου Περιφερειακού 
Δημοτικού Σχολείου Κυπερούντας. 

 Επισυνάπτεται σχετική επιστολή που απεστάλη στις 12/11/2012 στον Υπουργό Παιδείας και Πολιτισμού 
από το σύνδεσμο γονέων του Ενιαίου Περιφερειακού Δημοτικού Σχολείου Κυπερούντας.»  

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.324, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
έχει προβεί το υπουργείο του σε σχέση με τις ανησυχίες και τις εισηγήσεις ιδιοκτήτη κολεγίου για την ανάπτυξη 
της τριτοβάθμιας εκπαίδευσης και την προσέλκυση “ποιοτικών” φοιτητών από το εξωτερικό. 

 Επισυνάπτεται σχετική επιστολή του διευθυντή του κολεγίου.»  

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.325, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι βρετανικά πανεπιστήμια συμμετείχαν σε έκθεση που διοργάνωσε το Βρετανικό 
Συμβούλιο στην κατεχόμενη Λευκωσία. Η έκθεση των βρετανικών πανεπιστημίων στα κατεχόμενα 
προγραμματίστηκε για την Τρίτη, 6 Νοεμβρίου 2012, στο λεγόμενο “πολιτιστικό κέντρο Ατατούρκ”. Αξίζει να 
σημειωθεί ότι στην επίσημη ιστοσελίδα του το Βρετανικό Συμβούλιο δεν ανακοίνωσε την έκθεση που 
διοργάνωσε στα κατεχόμενα, παρά μόνο την έκθεση που θα πραγματοποιούνταν στις ελεύθερες περιοχές. 
Παρ’ όλα αυτά, στις ιστοσελίδες των επηρεαζόμενων πανεπιστημίων αναφερόταν η συμμετοχή τους στην 
“έκθεση” στη “Βόρεια Κύπρο”. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
πραγματοποιήθηκε τελικά η έκθεση των βρετανικών πανεπιστημίων στα κατεχόμενα και ποια είναι τα 
βρετανικά πανεπιστήμια που έλαβαν μέρος στην έκθεση αυτή. Τον παρακαλώ επίσης να ενημερώσει τη Βουλή 
των Αντιπροσώπων αν προέβη σε οποιεσδήποτε ενέργειες, για να παρεμποδίσει την πραγματοποίηση της 
έκθεσης των βρετανικών πανεπιστημίων στα κατεχόμενα, καθώς και αν προέβη σε ενέργειες τόσο προς τα 
βρετανικά πανεπιστήμια και το Βρετανικό Συμβούλιο, για να τους εκφράσει τη δυσαρέσκεια της Κυπριακής 
Δημοκρατίας, όσο και προς την Ευρωπαϊκή Ένωση, για να καταγγείλει το γεγονός.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.326, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη απάντηση του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου Δημοσθένους σε 
ερώτηση του βουλευτή κ. Νίκου Τορναρίτη με αρ. 23.06.010.02.131, πληροφορήθηκα ότι στον Εθνικό 
Στρατηγικό Σχεδιασμό για την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση και την Εκπαίδευση για την Αειφόρο Ανάπτυξη 
συμπεριλαμβάνεται ειδικό εδάφιο για τις ιδιωτικές περιβαλλοντικές πρωτοβουλίες και τα ιδιωτικά κέντρα 
περιβαλλοντικής εκπαίδευσης, στο οποίο αναφέρεται μεταξύ άλλων: “Αναφορικά με το ενδεχόμενο αιτήματος 
για οικονομική επιχορήγηση, από το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, Κέντρων που λειτουργούν σε ιδιωτική 
βάση, σημειώνεται ότι το αίτημα μπορεί να εξετασθεί κατά τη σύσταση των ειδικών επιτροπών για υλοποίηση 
του σχεδίου, εάν και εφόσον η συγκεκριμένη ιδιωτική πρωτοβουλία πληροί συγκεκριμένα κριτήρια τα οποία 
αφορούν σε κτηριακές εγκαταστάσεις, στην κατοχή νόμιμης άδεια λειτουργίας, στο προσωπικό, στο 
πρόγραμμα εκπαίδευσης, στην περιοχή περιβαλλοντικού ενδιαφέροντος, στο μη κερδοσκοπικό του 
χαρακτήρα. Τα κριτήρια θα καθορισθούν στη συνέχεια με ακρίβεια και σαφήνεια (σελ. 51)”. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν καθορισθεί 
αυτά τα κριτήρια και ποια είναι αυτά.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.327, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Καταφύγιο Γαϊδουριών αντιμετωπίζει σοβαρά οικονομικά προβλήματα.  Το 
καταφύγιο παρέχει οικονομική στήριξη σε άτομα που έχουν ανάγκη να φροντίσουν τα ζώα τους σε πεταλωτή 
και κτηνίατρο.  Η λειτουργία του καταφυγίου στηρίζεται εξ ολοκλήρου στις δωρεές του κοινού και παρέχει 
φροντίδα και μόνιμη στέγη στα γαϊδούρια και στα μουλάρια που χρειάζονται βοήθεια εξαιτίας κακής υγείας και 
κακομεταχείρισης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
παράσχει οικονομική βοήθεια στο Καταφύγιο Γαϊδουριών, για να μπορέσει να συνεχίσει τη λειτουργία του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.328, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη  

 «Όπως έχω ενημερωθεί, ο διευθυντής του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών έχει 
υποβάλει οικειοθελώς την παραίτησή του με ισχύ από την 1η Μαΐου 2012. 
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 Το διοικητικό συμβούλιο με απόφαση ημερομηνίας 12 Μαρτίου 2012 εισηγήθηκε στο Υπουργείο 
Συγκοινωνιών και Έργων να αναθέσει στον πρόεδρο του διοικητικού συμβουλίου Ανδρέα Κωνσταντινίδη την 
εκτέλεση των καθηκόντων του αναπληρωτή διευθυντή. 

 Ο γενικός διευθυντής του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων με επιστολή του στις 18 Σεπτεμβρίου 
2012 απάντησε αρνητικά στην εισήγηση του διοικητικού συμβουλίου, με αποτέλεσμα το Συμβούλιο να μην 
μπορεί να λειτουργήσει ομαλά. 

 Νοουμένου ότι η άμεση πλήρωση ή έστω η αναπλήρωση της θέσης του διευθυντή είναι ζωτικής 
σημασίας για τη λειτουργία του οργανισμού, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων τι προτίθεται να πράξει σχετικά με την πλήρωση ή αναπλήρωση της θέσης του διευθυντή του 
Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.329, ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό να μας ενημερώσει για τα κάτωθι: 

1. Πόσοι κοινοτικοί χωρίς κάρτες ασφάλισης υγείας, οι οποίοι αδυνατούσαν να καταβάλουν νοσήλια, έχουν 
καταφύγει για νοσηλεία στα δημόσια νοσηλευτήρια τα τελευταία πέντε χρόνια; 

2. Τι αριθμός τοκετών από γυναίκες υπηκόους κρατών μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, χωρίς ασφάλιση 
υγείας, καταγράφεται στα δημόσια νοσηλευτήρια; 

3. Τι μηχανισμοί διαχείρισης έχουν αναπτυχθεί για αντιμετώπιση των πιο πάνω περιπτώσεων; 

4. Ποιο το συνολικό κόστος για την Κυπριακή Δημοκρατία;»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.330, ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό να μας ενημερώσει πώς εξελίχθηκε η έρευνα της αστυνομίας 
σε σχέση με τους σκληρούς δίσκους οι οποίοι αποτελούν περιουσία της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου και 
κατακρατούνταν από τον τέως Διοικητική της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου. Τους έχει επιστρέψει; Αν όχι, 
ποια μέτρα θα ληφθούν;»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.331, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου Δίπλαρου 

 «Διά της παρούσης, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων κατά πόσο οι συμβασιούχοι εκπαιδευτικοί που εργοδοτούνται για κάλυψη των αναγκών της 
σχολικής χρονιάς 2012-2013 στην προδημοτική, δημοτική, μέση και τεχνική εκπαίδευση θα επαναδιορισθούν 
τη νέα σχολική χρονιά και αν έχει γίνει σχετική πρόβλεψη στους προϋπολογισμούς του Υπουργείου Παιδείας 
και Πολιτισμού. Ειδικότερα, παρακαλούμε όπως μας ενημερώσετε, με βάση τους προϋπολογισμούς του 2013, 
για τον αριθμό συμβασιούχων (ή/και εκτάκτων) που προβλέπεται να διορισθούν την επόμενη σχολική χρονιά, 
2013-2014, στην προδημοτική, δημοτική, μέση και τεχνική εκπαίδευση. 

 Επιπλέον, σας παρακαλώ όπως ενημερώσετε το σώμα σχετικά με: 

1. τον αριθμό των μονίμων και συμβασιούχων (ή/και εκτάκτων) που υπηρετούσαν στην προδημοτική, 
δημοτική, μέση και τεχνική εκπαίδευση μέχρι και τις 30 Ιουνίου 2012, 

2. τον αριθμό των μόνιμων εκπαιδευτικών που αφυπηρέτησαν (με κανονική ή πρόωρη αφυπηρέτηση) από 
την 1η Ιουλίου 2012 μέχρι σήμερα από την προδημοτική, δημοτική, μέση και τεχνική εκπαίδευση, 

3. τον αριθμό των μονίμων και συμβασιούχων (ή/και εκτάκτων) που εργάζονται σήμερα στην προδημοτική, 
δημοτική, μέση και τεχνική εκπαίδευση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.332, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για το αίτημα του δήμου Αγίου Δομετίου, αναφορικά με την αναβάθμιση της 
παροχής κρατικών ιατρικών υπηρεσιών, για μεταστέγαση του υφιστάμενου Κέντρου Υγείας Αγίου Δομετίου.  
Το Κέντρο Υγείας Αγίου Δομετίου δε λειτουργεί με τα απαιτούμενα κριτήρια και υπάρχουν πολλές λειτουργικές 
ελλείψεις.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προχωρήσει στη μεταστέγαση του Κέντρου Υγείας Αγίου Δομετίου στο κτίριο του Κέντρου Παροχής 
Κοινωνικών Υπηρεσιών Αγίου Δομετίου (Πολυδύναμο Κέντρο).»  
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.333, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη απάντηση του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου Φλουρέντζου στην 
ερώτησή μου με αρ. 23.06.010.02.048, αναφορικά με την ηχορρύπανση που προκαλείται από τη διέλευση 
αυτοκινήτων από την αερογέφυρα Πολεμιδιών εξαιτίας της λανθασμένης τοποθέτησης σχαρών, 
πληροφορήθηκα ότι αποφασίστηκε η σταδιακή μετατροπή των υφιστάμενων αρμών, ούτως ώστε να μειωθούν 
τα προβλήματα θορύβου.  Όπως πληροφορήθηκα από την απάντηση του υπουργού, στον προϋπολογισμό 
του 2013 έχει προταθεί σχετική πρόνοια και με την έγκρισή του αρχές του 2013 αναμένεται να γίνει προκήρυξη 
προσφορών για μετατροπή των αρμών στους κόμβους Πολεμιδιών και λιμανιού. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προκηρύξει προσφορές για τη μετατροπή των αρμών στον κυκλικό κόμβο Αγίας Φύλας, όπου παρουσιάζεται 
το ίδιο πρόβλημα ηχορρύπανσης.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.334, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στα μέσα Νοεμβρίου έληγε το συμβόλαιο των εποχικών πυροσβεστών.  Όπως 
έχω πληροφορηθεί, το πυροσβεστικό σώμα αντιμετωπίζει σοβαρό πρόβλημα έλλειψης προσωπικού.  Οι 
εποχικοί πυροσβέστες πρέπει να διακόψουν την εργασία τους και ως εκ τούτου το πρόβλημα που 
αντιμετωπίζει το πυροσβεστικό σώμα με την έλλειψη προσωπικού θα γίνει ακόμη μεγαλύτερο. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
ανανεώσει τα συμβόλαια των εποχικών πυροσβεστών.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.335, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ψήφισε στις 23 Οκτωβρίου 2012 μία νέα 
ευρωπαϊκή Οδηγία, που προβλέπει σημαντικές βελτιώσεις στο ελάχιστο επίπεδο εκπαίδευσης των ναυτικών, 
επικαιροποίηση των απαιτήσεων για τα πρότυπα ιατρικής καταλληλότητας και αυστηρότερες προδιαγραφές 
πιστοποίησης.  Η νέα Οδηγία θα ευθυγραμμίσει το δίκαιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης με τα αναθεωρημένα 
πρότυπα που έχει υιοθετήσει ο Διεθνής Οργανισμός Ναυσιπλοΐας και τα οποία έχουν εγκριθεί από τα κράτη 
μέλη.  Η πρόσφατη αναθεώρηση της διεθνούς σύμβασης για πρότυπα εκπαίδευσης, έκδοσης πιστοποιητικών 
και τήρησης φυλακών των ναυτικών από το Διεθνή Οργανισμό Ναυσιπλοΐας περιλαμβάνει σημαντικές αλλαγές, 
με σκοπό την πρόληψη της απάτης για την απόκτηση πιστοποιητικών, την ενίσχυση των προτύπων ιατρικής 
καταλληλότητας και τη βελτίωση της εκπαίδευσης σε θέματα ασφάλειας, συμπεριλαμβανομένων των μέτρων 
που σχετίζονται με την πειρατεία και τις ένοπλες ληστείες. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η εν λόγω ψήφιση 
της νέας ευρωπαϊκής Οδηγίας επηρεάζει την κυπριακή ναυτιλία και, αν ναι, με ποιο τρόπο.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.336, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από απάντηση του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου Δημοσθένους σε παλαιότερη 
ερώτησή μου με αρ. 23.06.010.02.122, σχετικά με πληροφόρηση που είχα αναφορικά με επίσκεψη μαθητών 
στις εγκαταστάσεις της επιχείρησης “Melios Pet Centre Ltd” και στην οποία ρωτούσα κατά πόσο ο υπουργός 
είχε πρόθεση να ενημερώσει τα σχολεία παγκύπρια ότι η συγκεκριμένη επιχείρηση είναι παράνομη και να τους 
υποδείξει όπως σταματήσουν να πραγματοποιούν εκδρομές στην εν λόγω επιχείρηση, πληροφορήθηκα ότι οι 
αρμόδιες υπηρεσίες έχουν εκδώσει άδεια λειτουργίας της επιχείρησης “Melios Pet Centre Ltd” (EZ. ZK. 
CY003). 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε οι αρμόδιες 
υπηρεσίες εξέδωσαν άδεια λειτουργίας, με βάση ποια κριτήρια εκδόθηκε η άδεια αυτή, καθώς και αν η 
συγκεκριμένη επιχείρηση διαθέτει όλες τις άδειες που πρέπει να διαθέτει μια επιχείρηση, για να λειτουργεί 
νόμιμα.»  

 (Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.919, ημερομηνίας 4 Μαρτίου 2010, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Αναφέρομαι στις επιστολές σας με ημερομηνίες 11 Μαρτίου 2010, 28 Ιουνίου 2011 και 15 Οκτωβρίου 
2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και, αφού σας διαβιβάσω τις απολογίες μας για την καθυστέρηση στην 
απάντησή μας, σας ενημερώνω για τα εξής: 

 Το Θέατρο «ΑΝΤΙΔΟΤΟ» δραστηριοποιείται μέσω των υποδομών του Ιδρύματος Πολιτιστικής 
Δημιουργίας για Παιδιά και Νέους Επαρχίας Λάρνακας, το οποίο ιδρύθηκε από το Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού το Δεκέμβριο του 2009 και άρχισε τη λειτουργία του το Σεπτέμβριο του 2010, και, ως εκ τούτου, το 
πρόβλημα στέγης του Θεάτρου έχει επιλυθεί.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.133, ημερομηνίας 26 Αυγούστου 2010, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.133 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας 
κ. Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 31 Αυγούστου 
2010 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

 Ο Νόμος περί Αγροφυλάκων εξακολουθεί να βρίσκεται σε ισχύ. Στην Επαρχία Λευκωσίας καμία 
Κοινότητα ή Σύμπλεγμα Κοινοτήτων δεν διαθέτει αγροφύλακα. Η τελευταία Κοινότητα που διέθετε αγροφύλακα 
ήταν η Κοινότητα Παλαιομετόχου, οι υπηρεσίες του οποίου τερματίστηκαν το 2007. 

 Στην Επαρχία Αμμοχώστου διαθέτουν αγροφύλακα οι Κοινότητες Άχνας και Αχερίτου. 

 Στην Επαρχία Λεμεσού καμία Κοινότητα ή Σύμπλεγμα Κοινοτήτων δεν διαθέτει αγροφύλακα, ούτε έχει 
υποβληθεί αίτημα στο Γραφείο του Επάρχου Λεμεσού για πρόσληψη αγροφύλακα σε Κοινότητα της επαρχίας 
του από το 2007. 

 Στην Επαρχία Πάφου καμία Κοινότητα ή Σύμπλεγμα Κοινοτήτων δεν διαθέτει αγροφύλακα. 

 Στην Επαρχία Λάρνακας η κοινότητα Κοφίνου διαθέτει ένα αγροφύλακα. Ένα αγροφύλακα διέθεταν και 
οι κοινότητες Δρομολαξιάς-Μενεού οι οποίες μετατράπηκαν σε Δήμο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.316, ημερομηνίας 5 Δεκεμβρίου 2011, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφορικά με την πιο πάνω Ερώτηση του αξιότιμου Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη και σε συνέχεια της 
επιστολής της Αν. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 15 Οκτωβρίου 2012, 
θα ήθελα να σας ενημερώσω ότι οι υποθαλάσσιες εργασίες της Γεώτρησης στο Τεμάχιο Αρ. 12 ξεκίνησαν στις 
13 Σεπτεμβρίου 2011 και η έναρξη της γεωτρητικής διαδικασίας έγινε στις 20 Σεπτεμβρίου 2011.  Η εν λόγω 
Γεώτρηση ολοκληρώθηκε με επιτυχία στις 13 Ιανουαρίου 2012, με την ανακάλυψη φυσικού αερίου στο 
κοίτασμα Cyprus-A. 

2. Καθ’ όλη την διάρκεια της γεωτρητικής εργασίας και πάνω σε ημερήσια βάση το Υπουργείο Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού λάμβανε ενημέρωση από τον αδειούχο στο Τεμάχιο Αρ. 12, Noble Energy 
International Ltd, αναφορικά με τις εργασίες οι οποίες εκτελούνταν και τα δεδομένα της γεώτρησης μέσω 
ειδικής ηλεκτρονικής πλατφόρμας ενημέρωσης. 

3. Επιπρόσθετα σημειώνεται ότι στις 30 Δεκεμβρίου 2011 πραγματοποιήθηκε επίσκεψη επιθεώρησης 
στην πλατφόρμα Γεώτρησης από ομάδα εμπειρογνωμόνων από το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας, το Τμήμα 
Περιβάλλοντος, το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης και το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, 
και τα συμπεράσματα τα οποία εξήχθησαν ήταν ικανοποιητικά.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εξωτερικών κ. Ερατώς Κοζάκου 
Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.558, ημερομηνίας 6 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 12.3.2012 για το θέμα της Οικοδόμησης Πολυδύναμου 
Κέντρου στο Sunshine της Μελβούρνης. 

 Το αίτημα παροχής οικονομικής βοήθειας για την οικοδόμηση του προαναφερόμενου Πολυδύναμου 
Κέντρου της Κοινότητας Αποστόλου Ανδρέα Sunshine της Αυστραλίας υπεβλήθη με την ευκαιρία της 
επίσκεψης του Προέδρου της Δημοκρατίας στην Αυστραλία τον Μάιο του 2011. 

 Η παγκόσμια οικονομική ύφεση, συγκυρίες και οικονομική λιτότητα, μας επιτρέπουν επί του παρόντος 
να προσφέρουμε συμβολική συνεισφορά €5000. 

 Για σκοπούς υλοποίησης της συνεισφοράς, προβαίνουμε στις αναγκαίες ενέργειες και διευθετήσεις 
προς το Υπουργείο Οικονομικών, για την καταβολή της από εξοικονομήσεις υφιστάμενων κονδυλίων του 
προϋπολογισμού του Υπουργείου Εξωτερικών.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εξωτερικών κ. Ερατώς Κοζάκου 
Μαρκουλλή στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.583, ημερομηνίας 14 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 21.3.2012 για το θέμα της Κατασκευής Μνημείου Τιμής 
Αυστραλών Ειρηνευτών σε Ειρηνευτικές Αποστολές ΟΗΕ. 

 Στα πλαίσια ενάσκησης και προβολής της εξωτερικής πολιτικής, το Υπουργείο Εξωτερικών κρίνοντας 
επιβεβλημένη τη διαχρονική παρουσία της Δημοκρατίας σε έργα αυτού του χαρακτήρα, έχει εγκρίνει τη 
χορήγηση οικονομικής συνεισφοράς €20.000 για την κατασκευή του Μνημείου Τιμής των Αυστραλών 
Ειρηνευτών στην Καμπέρα της Αυστραλίας. 

 Η συμβολική αυτή συνεισφορά μας (στη δεύτερη ανώτερη βαθμίδα χορηγιών) ανακοινώθηκε τον 
Οκτώβριο 2012 κατά τη διάρκεια εκδήλωσης στην Κυπριακή Κοινότητα Σύδνεϋ, με την ευκαιρία της Ημέρας 
της Κυπριακής Ανεξαρτησίας και στην παρουσία του Ομοσπονδιακού Υπουργού της Αυστραλίας κ. Albanese. 

 Η επιταγή της συνεισφοράς μας, διαβιβάστηκε στον Στρατηγό εν αποστρατεία Tim Ford-επικεφαλής της 
ανέγερσης του Μνημείου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.701, ημερομηνίας 5 Απριλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση, με αρ. 23.06.010.01.701 και ημερομηνία 5.4.2012, που υποβλήθηκε από 
το Βουλευτή Λάρνακας κ. Γεώργιο Τάσου και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας 
ημερομηνίας 23.4.2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Μέρος του αντιπλημμυρικού έργου (καναλιού), στην οικιστική περιοχή της Κοινότητας Ξυλοτύμπου, έχει 
κατασκευαστεί ως αντισταθμιστικό έργο σε σχέση με την όδευση του αυτοκινητόδρομου Δεκέλειας-Αγίας 
Νάπας, με πιστώσεις που παραχωρήθηκαν από το Τμήμα Δημοσίων Έργων. Το μήκος του 
αντιπλημμυρικού καναλιού που υπολείπεται για ολοκλήρωση του έργου είναι 750 μ. Η πιο πρόσφατη 
εκτίμηση δαπάνης για αυτό το τμήμα του καναλιού ετοιμάστηκε τον Ιούνιο 2008 από τον Επαρχιακό 
Μηχανικό Τμήματος Δημοσίων Έργων Λάρνακας και ανέρχεται σε €1.131.000, περιλαμβανομένου του 
Φ.Π.Α. 

(β) Με κύριο σκοπό την αποτροπή της ροής των όμβριων υδάτων διαμέσου του ιδιωτικού κτήματος με αρ. 
τεμαχίου 445, Φ/Σχέδιο XLI/4&5, όπου βρίσκονται υφιστάμενες κατοικίες, έγινε νέα μελέτη η οποία 
παρουσιάστηκε σε σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε στις 12.10.2011, στα γραφεία του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Ξυλοτύμπου. Μετά από επιτόπου επιθεώρηση του χώρου, αποφασίστηκε ομόφωνα όπως 
η νέα όδευση του καναλιού τοποθετηθεί στη θέση που σημειώνεται με μπλε και πράσινο χρώμα στο 
συνημμένο σχέδιο. Για το εν λόγω θέμα εξασφαλίστηκαν και οι απόψεις του Κοινοτικού Συμβουλίου 
Ξυλοτύμπου, το οποίο δεν φέρει ένσταση στην εκτροπή του καναλιού. 

(γ) Η συνέχιση του πιο πάνω αντιπλημμυρικού έργου δεν θα προωθηθεί εντός του τρέχοντος έτους 
δεδομένου ότι, λόγω των περιορισμένων πιστώσεων, δεν κρίθηκε σκόπιμο να προγραμματιστούν 
οποιεσδήποτε σχετικές εργασίες. Σύμφωνα με τον Έπαρχο Λάρνακας, η έναρξη του έργου αναμένεται 
να γίνει εντός του 2013, νοουμένου ότι θα διασφαλιστούν οι αναγκαίες πιστώσεις/χρηματοδότηση και το 
Κοινοτικό Συμβούλιο Ξυλοτύμπου θα λάβει τις ανάλογες αποφάσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.724, ημερομηνίας 6 Απριλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση, με αρ. 23.06.010.01.724 και ημερομηνία 6.4.2012, που υποβλήθηκε από 
το Βουλευτή Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας 
ημερομηνίας 19.4.2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Στην Κοινότητα Πολεμίου ξεκίνησε το 2010, με πιστώσεις του Προϋπολογισμού Ανάπτυξης (2010 
€35.000 & 2011 €30.000), η εκτέλεση του αντιπλημμυρικού έργου στην περιοχή Περβόλια, το οποίο 
περιλαμβάνει κατασκευή ανοιχτού οχετού (νεραύλακα) βάθους 1,5 μέτρου, σύμφωνα με υδρολογική 
μελέτη που ετοιμάστηκε από μελετητή που διόρισε το Κοινοτικό Συμβούλιο Πολεμίου.  Η εκτέλεση του 
έργου συνεχίζεται και φέτος. 

(β) Το Κοινοτικό Συμβούλιο, με γραπτό αίτημά του προς τον Έπαρχο Πάφου, ζήτησε όπως, για λόγους 
ασφάλειας, ο οχετός από ανοιχτός γίνει κλειστός.  Σημειώνεται σχετικά ότι η αρχική υδρολογική μελέτη 
περιελάμβανε κλειστό οχετό, στη συνέχεια όμως, λόγω του ότι το απαιτούμενο πλάτος για την κατασκευή 
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κλειστού οχετού ήταν πολύ μεγαλύτερο από το υφιστάμενο, υποβλήθηκε νέα υδρολογική μελέτη η οποία 
πρότεινε τη λύση του ανοιχτού οχετού, η οποία και υιοθετήθηκε. 

(γ) Το πιο πάνω αίτημα της Κοινότητας μελετήθηκε από την Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου, η οποία, 
εκτιμώντας ότι σε περίπτωση που καλυφθεί ολόκληρος ο οχετός υπάρχει ενδεχόμενο πλημμυρικών 
απορροών στη λεκάνη απορροής, πρότεινε είτε την τοποθέτηση προκατασκευασμένων πλακών με 
απόσταση 15 εκατοστών μεταξύ τους, είτε την περίφραξη του ανοιχτού οχετού.  Η δαπάνη θα κυμαίνεται 
στις €15.000 περίπου και θα καταβληθεί προσπάθεια να εκτελεστεί φέτος από εξοικονομήσεις, επειδή 
το ποσό των €40.000, που περιλαμβάνεται στον φετινό Προϋπολογισμό (Κεφάλαιο 16.06.3 - Επαρχιακή 
Διοίκηση Πάφου, Άρθρο 160600.08838 - Αντιπλημμυρικά και αποχετευτικά έργα ομβρίων), θα 
χρησιμοποιηθεί για το συνεχιζόμενο αντιπλημμυρικό έργο. 

(δ) Περαιτέρω αναφέρεται ότι εντός του 2011 παραχωρήθηκε προς το Κοινοτικό Συμβούλιο Πολεμίου το 
ποσό των €20.000, από το κονδύλι του Υπουργείου Εσωτερικών «Αναπτυξιακά έργα και προγράμματα», 
ως οικονομική βοήθεια για την κατασκευή νεραύλακου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.744, ημερομηνίας 19 Απριλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
«2ο Δημοτικό Σχολείο Λατσιών 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 26.4.2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α) Τα κτίρια του 2ου Δημοτικού Σχολείου Λατσιών είναι ασφαλή για χρήση. Στα κτίρια αυτά έχει γίνει 
αντισεισμική αναβάθμιση το 2004.  Το 2010 έγιναν τοπικές ενισχύσεις σε σημεία του κτιρίου που 
εντοπίστηκαν αδυναμίες στα πλαίσια ανέγερσης αίθουσας πολλαπλής χρήσης. 

β) Στον Προϋπολογισμό 2012 περιλήφθηκε πρόνοια για παιδαγωγικό ανασχεδιασμό και στο παρόν στάδιο 
ετοιμάζεται μελέτη. 

γ) Για την αντισεισμική αναβάθμιση των υφιστάμενων κτιρίων που έγιναν το 2002 έχει δαπανηθεί ποσό 
€432.000 και για τις εργασίες που έγιναν το 2010 για την ανέγερση αίθουσας πολλαπλής χρήσης και την 
κατασκευή στίβου και γηπέδων αθλοπαιδιών €672.800.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.864, ημερομηνίας 22 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερ. 1/6/2012 αναφορικά με την πιο πάνω ερώτηση του έντιμου 
βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου, και θέτω υπόψη σας τα εξής: 

1. Τόσο ο κ. Πίτερ Κόβατς, όσο και οι προηγούμενοι Καλλιτεχνικοί Διευθυντές της Συμφωνικής Ορχήστρας 
Κύπρου, είχαν προσληφθεί ύστερα από προκήρυξη της θέσης με συμβόλαιο καθορισμένης θητείας κατά 
την περίοδο 2009-2011. Η διαδικασία αυτή, η οποία δοκιμάστηκε στην πράξη, αποδείχτηκε πως για μια 
τέτοια θέση δεν είναι πάντα και η καλύτερη. Ο Καλλιτεχνικός Διευθυντής/Μαέστρος, εκτός από την 
προετοιμασία του ρεπερτορίου, διευθύνει κι ένα σημαντικό αριθμό συναυλιών το χρόνο. Ταυτόχρονα, 
είναι υπεύθυνος για τη συλλογική καλλιτεχνική απόδοση και ανάπτυξη της ορχήστρας.  Με αυτά τα 
δεδομένα, είναι αναγκαίο να έχει καλή συνεργασία με τα μέλη της ορχήστρας και να μπορεί να 
εμπεδώσει ένα καλό και δημιουργικό κλίμα για να επιτυγχάνει το καλύτερο δυνατό αποτέλεσμα. 
Έχοντας όλα αυτά υπόψη, καθώς και τις εμπειρίες από τη συνεργασία με προηγούμενους 
καλλιτεχνικούς διευθυντές/μαέστρους, το Διοικητικό Συμβούλιο του Ιδρύματος αποφάσισε να 
ακολουθήσει την πρακτική που ακολουθούν και πολλές άλλες ορχήστρες στην Ευρώπη και να 
εξασφαλίσει τις συγκεκριμένες υπηρεσίες του Καλλιτεχνικού Διευθυντή/Μαέστρου με τη μέθοδο της 
διαπραγμάτευσης και της σύναψης συμφωνίας συνεργασίας με τη μορφή της αγοράς υπηρεσιών για 
περίοδο τριών χρόνων, με μαέστρο ο οποίος θα επιλεγόταν μεταξύ των μαέστρων οι οποίοι θα 
προσκαλούνταν ως φιλοξενούμενοι μαέστροι από τη Σ.Ο.Κ. κατά την περίοδο 2009-2011, με βάση τη 
σύναψη συμφωνίας αγοράς υπηρεσιών Καλλιτεχνικού Διευθυντή/Μαέστρου. 

2. Όσον αφορά στην ίδια τη διαδικασία και την αντικειμενικότητα της, σημειώνουμε ότι η επιλογή του κ. 
Μπαλτά έγινε αφού αυτός προσκλήθηκε ως φιλοξενούμενος μαέστρος και συνεργάστηκε με την 
ορχήστρα όπως και 30 περίπου άλλοι μαέστροι κατά την περίοδο 2009-2011, και αφού λήφθηκε υπόψη 
και η άποψη των μελών της ορχήστρας. 

Όλες οι άλλες προσλήψεις στο Ίδρυμα Συμφωνική Ορχήστρα Κύπρου γίνονται ύστερα από ανοιχτή 
προκήρυξη, στην οποία καθορίζονται τα προσόντα που απαιτούνται για την κάθε θέση και κατόπιν 
γραπτών και προφορικών εξετάσεων, που διενεργεί το Διοικητικό Συμβούλιο του Ιδρύματος. 
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3. Σε όλες τις προηγούμενες προσλήψεις διευθυντών/μαέστρων της ορχήστρας έγινε ανοιχτή προκήρυξη 
της θέσης.  Σημειώνεται, ωστόσο, ότι οι συγκεκριμένες υπηρεσίες εμπίπτουν στο Παράρτημα ΙΙΒ των 
περί Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Δημοσίων Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων και 
Υπηρεσιών και για Συναφή θέματα Νόμων και ως εκ τούτου το Ίδρυμα έχει τη δυνατότητα απόκλισης 
από τις συνήθεις διαδικασίες που προβλέπουν οι εν λόγω νόμοι. 

4. Ο Διευθυντής/Μαέστρος ετοιμάζει τον προγραμματισμό και το ρεπερτόριο της ορχήστρας, διευθύνει ένα 
σημαντικό αριθμό συναυλιών το χρόνο και ταυτόχρονα είναι υπεύθυνος για τη συλλογική καλλιτεχνική 
απόδοση και ανάπτυξη της Ορχήστρας.  Είναι αναγκαίο να έχει καλή συνεργασία με την Ορχήστρα, να 
μπορεί να εμπεδώσει ένα καλό και δημιουργικό κλίμα και να επιτύχει το καλύτερο δυνατό αποτέλεσμα. 
Επομένως, τα κριτήρια που πρέπει να πληροί είναι η υψηλή μουσική κατάρτιση, η πείρα τόσο ως 
διευθυντής όσο και ως μαέστρος, η ικανότητα να συνεργάζεται αρμονικά με τους μουσικούς και την 
ορχήστρα ως σύνολο. 

5. Από τη στιγμή που δεν έγινε ανοιχτή προκήρυξη της θέσης δεν υπήρχαν υποψήφιοι με την συνηθισμένη 
έννοια του όρου για να τεθεί και θέμα αποκλεισμού οποιουδήποτε.  Στην περίοδο από τον Ιανουάριο του 
2009 μέχρι τον Απρίλιο του 2011, οπότε και αποφασίστηκε η σύναψη συμφωνίας συνεργασίας με τον κ. 
Μπαλτά, συνεργάστηκαν με την ορχήστρα ως φιλοξενούμενοι, τριάντα, περίπου μαέστροι, ανάμεσά 
τους ο κ. Άλκης Μπαλτάς, ο κ. Νότης Γεωργίου και πολλοί άλλοι.  Η απόφαση να προσεγγιστεί ο κ. 
Μπαλτάς και να του γίνει πρόταση συνεργασίας λήφθηκε από το Διοικητικό Συμβούλιο του Ιδρύματος, 
αφού πρώτα ζητήθηκε και η άποψη των μουσικών μελών της Σ.Ο.Κ. και συνεκτιμήθηκαν όλα τα 
δεδομένα, τα οποία θα μπορούσαν να οδηγήσουν σε μια επιτυχημένη συνεργασία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.883, ημερομηνίας 28 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.01.883 και ημερομηνία 5/6/2012 σχετικά με την 
Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.883, ημερομηνίας 28 Μαΐου 2012, του βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας, κ. Γιώργου Περδίκη με θέμα την αίτηση της εταιρείας ΠΕΑΛ Αγίας Μαρίνας Ξυλιάτου, Ορούντας, 
Λαγουδερών, Σαράντι, Ξυλιάτου Λτδ για καταβολή των ζημιών της για τα έτη 2008 και 2009 και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Τμήμα Οδικών Μεταφορών προβαίνει σε ενδελεχή έλεγχο των αιτήσεων που υποβάλλουν οι ΠΕΑΛ 
για την επιχορήγηση των ζημιών τους όπως επίσης των οικονομικών του καταστάσεων, με απώτερο 
σκοπό τη διαπίστωση ότι οι εταιρείες ασκούσαν νοικοκυρεμένη πολιτική για να γίνει δίκαιη και 
ορθολογική επιδότηση των ζημιών τους. 

2. Το πιο πάνω Τμήμα έχει εξετάσει την αίτηση και τα στοιχεία των οικονομικών καταστάσεων του έτους 
2008 που έχει υποβάλει η εταιρεία ΠΕΑΛ Αγίας Μαρίνας Ξυλιάτου, Ορούντας, Λαγουδερών, Σαράντι, 
Ξυλιάτου Λτδ για επιχορήγηση των ζημιών της και έχει καταβάλει στην εταιρεία το ποσό αποζημίωσης 
για το έτος 2008, τον Ιούλιο του 2012. Παραμένει ακόμη σε εκκρεμότητα η καταβολή της αποζημίωσης 
της εταιρείας για το έτος 2009, η οποία θα καταβληθεί αφού ολοκληρωθούν οι απαιτούμενοι έλεγχοι για 
να διαπιστωθεί ότι η εταιρεία ασκούσε νοικοκυρεμένη οικονομική πολιτική. Η επιδότηση της ΠΕΑΛ για 
τις ζημιές του 2009 αναμένεται να καταβληθεί εντός Νοεμβρίου 2012.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.925, ημερομηνίας 8 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.925 και ημερομηνία 08.06.2012, που υποβλήθηκε 
από τον Βουλευτή Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η Αν. Διευθύντρια Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως, σε σχετική με το θέμα επιστολή της, αναφέρει 
ότι δεν έχει υποβληθεί, από τους ιδιοκτήτες ή τον Δήμο Λεμεσού, αίτημα για κήρυξη των εν λόγω οικοδομών σε 
διατηρητέες. Οι οικοδομές βρίσκονται εκτός Περιοχής Ειδικού Χαρακτήρα και σε δρόμο όπου δεν διατηρείται η 
αυθεντική συνοχή του πυρήνα. Με βάση τις πρόνοιες της παραγράφου 7.5(α)(ii), του Τοπικού Σχεδίου 
Λεμεσού (2011), οι οποίες διέπουν την αξιολόγηση, προς τον σκοπό κήρυξης, συγκεκριμένης οικοδομής, σε 
διατηρητέα, ως σημαντικό κριτήριο καθορίζεται η θέση της, εάν δηλαδή βρίσκεται σε Περιοχή Ειδικού 
Χαρακτήρα ή σε συμπαγή ιστορικό/ παραδοσιακό πυρήνα. Οικοδομές εκτός των περιοχών αυτών, είναι 
δυνατόν να κηρυχθούν σε διατηρητέες, μόνο σε περίπτωση που είναι εξαιρετικής ή ιδιάζουσας σημασίας. 
Όπως αναφέρει το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, τα συγκεκριμένα κτίρια βρίσκονται μέσα σε συμπαγή 
πυρήνα, αλλά σε αλλοιωμένη περιοχή, και αποτελούν τυπικά παραδείγματα παραδοσιακής αστικής 
αρχιτεκτονικής με νεοκλασικές επιρροές, που δεν κρίνονται ως εξαιρετικής σημασίας. Για τον λόγο αυτό, το 
Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως δεν προχώρησε αυτεπάγγελτα σε πρόταση για κήρυξη των οικοδομών 
αυτών σε διατηρητέες, όταν έλαβε γνώση του αιτήματος των ενοικιαστών. Σημειώνεται ότι, ως διατηρητέες 
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οικοδομές δεν μπορούν να κηρύσσονται οικοδομές χωρίς να υπάρχουν επαρκή χαρακτηριστικά ή για να 
αποτραπεί η νόμιμη αξιοποίηση ιδιοκτησιών ή για να διασφαλισθεί η χρήση τους από ενοικιαστές. 

3. Ενόψει των πιο πάνω, σας πληροφορώ ότι, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν προτίθεται να προβεί στην 
έκδοση διατάγματος για την κήρυξη των εν λόγω οικοδομών σε διατηρητέες, γιατί κάτι τέτοιο δεν δικαιολογείται 
με βάση την ισχύουσα πολιτική και νομοθεσία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1005, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη  
«Κατασκευή πεζοδρομίων στις λεωφόρους Μακαρίου και Αποστόλου Λουκά στο Κολόσσι 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η Κοινότητα ζήτησε την επέκταση των πεζοδρομίων που κατασκευάστηκαν τα προηγούμενα δύο χρόνια 
στους πιο πάνω δρόμους, ενόψει της ανάληψης της προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Για 
το 2012 δεν υπάρχουν διαθέσιμες πιστώσεις για επέκταση των πεζοδρομίων αλλά συμφωνήθηκε με το 
Κοινοτικό Συμβούλιο, όπως καταβληθεί προσπάθεια να κατασκευαστούν κατά προτεραιότητα πεζοδρόμια σε 
τμήμα 200 μ. στη λεωφόρο Αποστόλου Λουκά (παλαιός δρόμος Λεμεσού-Πάφου) από τα υφιστάμενα 
πεζοδρόμια μέχρι το γήπεδο.  Το Τμήμα Δημοσίων Έργων θα ετοιμάσει εκτίμηση με στόχο την ένταξη του 
έργου σε επόμενους προϋπολογισμούς. 

3. Όσον αφορά το αίτημα για επέκταση των πεζοδρομίων στη λεωφόρο Μακαρίου III (δρόμος προς τις 
Βάσεις) μέχρι το Φρούριο του Κολοσσίου μήκους 1 χλμ., θα αξιολογηθεί σε μεταγενέστερο στάδιο.  Η 
διακίνηση πεζών προς το Φρούριο εξυπηρετείται από υφιστάμενα πεζοδρόμια στον πυρήνα της Κοινότητας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1008, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη  
«Κατασκευή εξόδου στη βόρεια πλευρά του αυτοκινητοδρόμου Λεμεσού-Πάφου στην κοινότητα Επισκοπής 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Στην περιοχή Επισκοπής, βόρεια του αυτοκινητόδρομου, έχει δημιουργηθεί οικισμός αυτοστέγασης 
δώδεκα οικοπέδων. Η πρόσβαση της βόρειας περιοχής από και προς τον αυτοκινητόδρομο Λεμεσού-Πάφου 
εξυπηρετείται ικανοποιητικά μέσω των υφισταμένων κόμβων/διαβάσεων Επισκοπής και Καντού και του 
υφιστάμενου δευτερεύοντος οδικού δικτύου. Η άποψη του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων είναι ότι στην 
περιοχή οι συνδέσεις που υπάρχουν είναι επαρκείς και πυκνές και δεν υπάρχει δυνατότητα κατασκευής άλλου 
κόμβου. Σημειώνεται ότι σε μιαν απόσταση 6 χιλιομέτρων μεταξύ Ερήμης και Επισκοπής υπάρχουν ήδη 5 
κόμβοι (Ύψωνα, Κολοσσίου, Ερήμης, Καντού και Επισκοπής) και δεν μπορεί να δικαιολογηθεί η κατασκευή 
πρόσθετης σύνδεσης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1062, ημερομηνίας 9 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1062 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Αμμοχώστου 
κ. Κυριάκο Χατζηγιάννη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 
12/7/2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Ο σχεδιασμός του έργου για τον εξωραϊσμό και ηλεκτροφωτισμό του πάρκου Αγνοουμένων στον 
Κυβερνητικό Οικισμό Κοφίνου έχει ολοκληρωθεί και εγκριθεί από το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως. 

(β) Η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας θα προχωρήσει στην προκήρυξη σχετικού διαγωνισμού για 
υλοποίηση του υπό αναφορά έργου όταν και εφόσον εξασφαλιστούν οι αναγκαίες πιστώσεις, αλλά όχι 
πριν το 2014.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1086, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1086 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 30/7/2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Για την αντιμετώπιση της αστυφιλίας στην Αμαργέτη και γενικά στις κοινότητες της Επαρχίας Πάφου, 
παρέχονται οικονομικά κίνητρα στους πολίτες μέσω Στεγαστικών Σχεδίων, όπως το Ενιαίο Στεγαστικό 
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Σχέδιο και το Σχέδιο Διάθεσης Οικοπέδων σε Οικογένειες με Χαμηλά Εισοδήματα, για εγκατάσταση σε 
μικρές και ορεινές κοινότητες. 

(β) Περαιτέρω, μέσω των Προϋπολογισμών Ανάπτυξης των κοινοτήτων, επιχορηγούνται από το κράτος σε 
μεγάλο ποσοστό αναπτυξιακά έργα στις κοινότητες όπως βελτιώσεις δρόμων, επιδιόρθωση δημοσίων 
κτιρίων, εξωραϊσμοί πλατειών και δημιουργία πάρκων, με σκοπό την εξυπηρέτηση των κατοίκων τους. 
Ειδικότερα, το ποσοστό της κρατικής επιχορήγησης έναντι της δαπάνης εκτέλεσης έργων στην 
Κοινότητα Αμαργέτης ανέρχεται στο 90%.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1090, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή, κ. Φειδία Σαρίκα, η οποία μας διαβιβάστηκε με την 
επιστολή σας, ημερομηνίας 27 Ιουλίου 2012 και σας πληροφορώ ότι στον Αστυνομικό Σταθμό Παναγιάς 
υπηρετούν σήμερα ένας Λοχίας και πέντε Αστυφύλακες. 

2. Η σοβαρή έλλειψη προσωπικού που αντιμετωπίζει σήμερα η Αστυνομία, η οποία επιδεινώνεται από την 
παγοποίηση της πλήρωσης των κενών θέσεων στο δημόσιο τομέα, δεν επιτρέπει, στο παρόν στάδιο, την 
ενίσχυση του εν λόγω Σταθμού με επιπρόσθετο προσωπικό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1100, ημερομηνίας 19 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερ. 31 Αυγούστου 2012 αναφορικά με την πιο πάνω ερώτηση του 
έντιμου βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας πληροφορώ τα εξής: 

 Το Ίδρυμα Συμφωνική Ορχήστρα Κύπρου προκήρυξε διαγωνισμό σύνθεσης έργου για ορχήστρα με 
θέμα την «Αρπαγή της Ευρώπης» το Φθινόπωρο του 2011, με αφορμή την επικείμενη τότε ανάληψη της 
Προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης από την Κυπριακή Δημοκρατία. Η παρουσίαση του 
έργου που θα έπαιρνε το πρώτο βραβείο είχε προγραμματιστεί να γίνει στα τέλη Ιουνίου 2012, λίγες μέρες 
πριν την ανάληψη της Προεδρίας. 

 Κατά τη διάρκεια της προετοιμασίας για παρουσίαση του έργου και εξαιτίας κάποιων γεγονότων τα 
οποία δημιουργούσαν βάσιμες υποψίες για πιθανότητες λογοκλοπής, το θέμα τέθηκε στο Διοικητικό Συμβούλιο 
το οποίο έδωσε οδηγίες διερεύνησης του θέματος. Μετά τη διεξαγωγή της έρευνας και τη διαπίστωση ότι τα 
δύο έργα που πήραν τα δύο πρώτα βραβεία ήταν προϊόν λογοκλοπής, το Διοικητικό Συμβούλιο του Ιδρύματος 
αποφάσισε την ακύρωση των δύο πρώτων βραβείων και την απόδοση του πρώτου βραβείου στον 
βραβευμένο από την Κριτική Επιτροπή με το τρίτο βραβείο, καθώς και την καταγγελία της λογοκλοπής στις 
αρμόδιες αρχές. 

 Με βάση την πιο πάνω απόφαση, το Ίδρυμα ετοιμάζει το σχετικό φάκελο για να προβεί στην καταγγελία. 
Όσον αφορά την παρουσίαση του βραβευμένου έργου, αυτή προγραμματίζεται να γίνει στην επόμενη 
καλλιτεχνική περίοδο, δεδομένου ότι το πρόγραμμα της Ορχήστρας ετοιμάζεται ένα χρόνο πριν και για την 
τρέχουσα περίοδο είναι ήδη καθορισμένο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1107, ημερομηνίας 26 Ιουλίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
«Λύκειο και Τεχνική Σχολή Πόλης Χρυσοχούς 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 1/8/2012, και σας πληροφορώ ότι τα σχολεία αυτά 
διαθέτουν όλη την αναγκαία αθλητική υποδομή που προνοείται στα κτιριολογικά προγράμματα του Υπουργείου 
για τα σχολεία. 

 Η κατασκευή στίβου με διαδρόμους αγώνων δρόμου επιστρωμένους με ταρτάν είναι αρμοδιότητα του 
Κ.Ο.Α. στον οποίο θα πρέπει να αποταθεί η τοπική αρχή.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.017, ημερομηνίας 7 Αυγούστου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
«Γυμνάσιο Αγρού 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 4.9.2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 
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1. Η πληροφόρηση σας για ανέγερση αίθουσας πολλαπλής χρήσης πλησίον του Γυμνασίου Αγρού δεν 
είναι ακριβής. Η αίθουσα αυτή περιλαμβάνεται στα έργα γενικής αναβάθμισης του Δημοτικού Σχολείου 
το οποίο ευρίσκεται σε σημαντική απόσταση από το Γυμνάσιο. 

2. Η αίθουσα πολλαπλής χρήσης στα Δημοτικά σχολεία χρησιμοποιείται τόσο για τις εκδηλώσεις και τις 
άλλες εκπαιδευτικές δραστηριότητες που συμμετέχουν όλα τα παιδιά όσο και για το μάθημα της 
σωματικής αγωγής κατά τμήμα και θα πρέπει να ευρίσκεται μαζί με την υπόλοιπη κτιριακή υποδομή του 
σχολείου. 

Τέτοια αίθουσα έχει αποφασιστεί και ανεγείρεται σε όλα τα Δημοτικά Σχολεία με αριθμό παιδιών πάνω 
από εξήντα. 

3. Τέλος, διευκρινίζεται ότι το Γυμνάσιο Αγρού διαθέτει αίθουσα πολλαπλής χρήσης η οποία βρίσκεται υπό 
ανακαίνιση στα πλαίσια της αντισεισμικής αναβάθμισης των σχολείων. Το αθλητικό κέντρο “Γλαύκος 
Κληρίδης” χρησιμοποιείται επίσης από το σχολείο, σε συνεννόηση με τον Κ.Ο.Α., στον οποίο ανήκε το 
κέντρο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.031, ημερομηνίας 9 

Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 4 Σεπτεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Η ρύπανση των υδατοφρακτών θεωρείται αδίκημα και τιμωρείται με χρηματικό πρόστιμο από 200 μέχρι 
8543 ευρώ.  Κατά την έκδοση των ερασιτεχνικών αδειών αλιείας σε υδατοφράκτες από το Τμήμα Αλιείας και 
Θαλάσσιων Ερευνών, δίνεται έντυπο όπου αναγράφονται οι όροι με βάση τους οποίους εκδίδεται η άδεια.  
Ένας από τους όρους απαγορεύει σε οποιονδήποτε να ρίχνει σκουπίδια στον υδατοφράκτη ή να διαταράσσει 
το έδαφος ή την βλάστηση στις όχθες του. 

 Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων, με στόχο τον περιορισμό της ρύπανσης των ταμιευτήρων των 
φραγμάτων αλλά και της περιοχής γύρω από τα φράγματα από άτομα που ασχολούνται με την ερασιτεχνική 
αλιεία, προχώρησε, όπου ήταν δυνατό, με το κλείσιμο των εισόδων στα φράγματα και διευθέτησε πρόσβαση 
μόνο στα μέλη συλλόγων ερασιτεχνών ψαράδων.  Δυστυχώς, το κλείσιμο των εισόδων δεν είναι εφικτό σε όλα 
τα φράγματα, ειδικότερα στα πιο μεγάλα, καθώς υπάρχουν πολλοί δρόμοι πρόσβασης. 

 Σημειώνεται όμως ότι το μεγαλύτερο πρόβλημα ρύπανσης δημιουργείται από πρόσωπα που δεν 
ανήκουν σε συλλόγους ερασιτεχνών ψαράδων.  Έχουν σημειωθεί περιστατικά καταστροφής των κλειδαριών 
που τοποθετήθηκαν στις εισόδους των διόδων που οδηγούν στα φράγματα, καθώς και στις περιφράξεις στις 
όχθες των φραγμάτων.  Δυστυχώς είναι αδύνατο να ελέγχονται οι είσοδοι στα φράγματα, καθώς και η 
περιμετρική περίφραξή τους επί εικοσιτετραώρου βάσεως. 

 Το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων και το Τμήμα Αλιείας και Θαλάσσιων Ερευνών θα συνεχίσουν τις 
προσπάθειες για μείωση της ρύπανσης των ταμιευτήρων, σε συνεργασία με τις τοπικές αρχές αλλά και με 
άλλα αρμόδια κυβερνητικά Τμήματα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.034, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 30/8/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
ενημερώνω για τα ακόλουθα: 

2. Ο θεσμός του Μουσικού Σχολείου άρχισε να λειτουργεί το 2006 στη Λευκωσία και επεκτάθηκε το 2008 
στη Λεμεσό. Από τη φετινή χρονιά λειτουργούν Μουσικά Λύκεια και στην Πάφο, στη Λάρνακα και στην 
Αμμόχωστο. 

3. Το Μουσικό Σχολείο είναι ειδικό πρόγραμμα, το οποίο διεξάγεται κατά τις απογευματινές ώρες.  Οι 
μαθητές, στη συντριπτική τους πλειοψηφία, είναι μαθητές οι οποίοι παρακολουθούν μαθήματα στο Λύκειο, στο 
οποίο στεγάζεται το Μουσικό Σχολείο. 

4. Για εποπτεία και συντονισμό των δραστηριοτήτων των Μουσικών Σχολείων κρίθηκε ως η πλέον 
αποτελεσματική λύση η τοποθέτηση Επόπτη Μουσικού Σχολείου με το καθεστώς της απόσπασης, η οποία 
ανανεώνεται κάθε χρόνο, όπως συμβαίνει με όλες τις αποσπάσεις.  Όπως ορθά αναφέρετε στην επιστολή σας 
ορίστηκε ως μέγιστος χρόνος συνεχούς απόσπασης στη θέση του Επόπτη τα τέσσερα χρόνια. 



603 

 

5. Ο Επόπτης του Μουσικού Σχολείου Λευκωσίας, που αναφέρετε στην επιστολή σας ότι συνεχίζει πέραν 
των 4 χρόνων έχει μετατεθεί εκτός Λευκωσίας και στη θέση του έχει τοποθετηθεί άλλος. 

6. Όσον αφορά το ερώτημα σας κατά πόσον ο θεσμός του Επόπτη του Μουσικού Σχολείου θα συνεχιστεί 
η απάντηση είναι καταφατική. 

7. Τέλος, αναφορικά με το ερώτημα σας για το νομοθετικό πλαίσιο που διέπει τη Λειτουργία του Μουσικού 
Σχολείου, σας πληροφορούμε, ότι η λειτουργία των Μουσικών Σχολείων διέπεται από Κανονισμούς που έχει 
συντάξει το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, τους οποίους προτιθέμεθα να προωθήσουμε μέσω της 
Νομικής Υπηρεσίας στη Βουλή.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.072, ημερομηνίας 31ης Αυγούστου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Συνέπειες της απόφασης της Αναθεωρητικής Αρχής Προσφορών για το κράτος από την 
ακύρωση της προσφοράς αρ. 29/2011 
(α) Η προσφορά αρ. Δ.Τ.Δ.Ε. (Ε.Μ. Λ/σίας) 29/2011 αφορούσε το κόψιμο και μάζεμα των χόρτων για 

δύο ή περισσότερες φορές για περίοδο δύο χρόνων. Η έναρξη της Σύμβασης ήταν η 21η 
Φεβρουαρίου, 2012. Μέχρι την κήρυξη της προσφοράς ως ανενεργού, σύμφωνα με σχετική 
απόφαση της ΑΑΠ ημερομηνίας 2/8/2012 (Προσφυγή Αρ. 14/2012), ολοκληρώθηκε το 
κόψιμο/καθάρισμα των χόρτων σε όλους τους δρόμους της Επαρχίας Λευκωσίας μια φορά και 
δαπανήθηκε ποσό €150.000 (χωρίς ΦΠΑ). Μέχρι σήμερα δεν χρειάστηκε να επαναληφθεί 
καθαρισμός και ως εκ τούτου δεν υπήρξαν επιπτώσεις στον καθαρισμό των δρόμων από την πιο 
πάνω απόφαση της ΑΑΠ. Η επανάληψη του καθαρίσματος των δρόμων γίνεται ανάλογα με τις 
καιρικές συνθήκες. 

(β) Όσον αφορά τυχόν απαιτήσεις της αιτήτριας εταιρείας που είχε προσφύγει στην ΑΑΠ ως 
Αναθέτουσα Αρχή, δεν έχουμε καμιά ενημέρωση για υποβολή απαιτήσεων. Όπως έχουμε επίσης 
ενημερωθεί, ούτε στην ΑΑΠ έχει υποβληθεί/κοινοποιηθεί οποιαδήποτε απαίτηση. 

(γ) Το Γραφείο του Επαρχιακού Μηχανικού Λευκωσίας θα προχωρήσει στην προκήρυξη νέων 
προσφορών για υπηρεσίες καθαρισμού των δρόμων για τον επόμενο χρόνο. Σε περίπτωση που 
για λόγους ασφαλείας, χρειαστεί καθαρισμός των δρόμων πριν την κατακύρωση της προσφοράς, 
η εργασία θα γίνει από συνεργεία του Τμήματος Δημοσίων Έργων. 

2. Κόστος σε παγκύπρια βάση και ανά Επαρχία για την εργασία καθαρισμού των ερεισμάτων 
 Το κόστος σε παγκύπρια βάση και ανά επαρχία για τις εργασίες καθαρισμού των δρόμων είναι ως 

ακολούθως: 

 (α) Για το έτος 2011 
Επαρχία Λευκωσίας  €400.000 

Επαρχία Λεμεσού  €296.456 

Επαρχία Λάρνακας  €184.000 

Επαρχία Πάφου  €275.000 

Επαρχία Αμμοχώστου   €30.104 

Σύνολο:  €1.185.813 (χωρίς Φ.Π.Α.) 

(β) Για το έτος 2012 (μέχρι σήμερα) 
Επαρχία Λευκωσίας  €150.000 

Επαρχία Λεμεσού  €195.961 

Επαρχία Λάρνακας  €136.000 

Επαρχία Πάφου  €254.704 

Επαρχία Αμμοχώστου   €27.991 

Σύνολο:    €764.656 (χωρίς Φ.Π.Α.).» 
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Απάντηση ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.079, ημερομηνίας 4 Σεπτεμβρίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
«Μέτρα προστασίας των εργαζομένων από αμίαντο στη Μονή 

 Αναφέρομαι στην επιστολή του Αν. Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. φακ. 
23.06.010.02.079 ημερομηνίας 14.9.2012 καθώς και στην ταυτάριθμη επιστολή του Υπουργείου αυτού προς το 
Γενικό Διευθυντή της Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου ημερομηνίας 9.10.2012 που σας κοινοποιήθηκε, και 
επισυνάπτω για ενημέρωση σχετική απαντητική επιστολή του, με αρ. φακ. ΗΚ3/129/Α1041594 ημερομηνίας 
25.10.2012, στην οποία επισυνάπτεται έκθεση του Λειτουργού Ασφάλειας του Σταθμού. 

 Με βάση την Έκθεση, δεν φαίνεται να ευσταθεί η θέση ότι δεν λαμβάνονται μέτρα προστασίας από την 
απελευθέρωση αμιάντου.  Τουναντίον, φαίνεται ότι «Οι διαδικασίες που ακολουθούνται σε συνδυασμό με τις 
γνώσεις και εμπειρίες που έχουν αποκτηθεί θέτουν την κατάσταση υπό έλεγχο χωρίς να αποκλείεται το 
ενδεχόμενο επανάληψης παρόμοιων περιστατικών που μπορεί να αντιμετωπιστεί με βάση τις υπάρχουσες 
διαδικασίες».  Εάν υπάρχουν πραγματικά εργαζόμενοι στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό Μονής της ΑΗΚ που 
υποστηρίζουν ότι δεν λαμβάνονται μέτρα προστασίας από την απελευθέρωση αμιάντου, όπως αναφέρει στην 
ερώτησή του ο Βουλευτής κ. Γιώργος Περδίκης, τότε οι καταγγελίες τους θα πρέπει να υποβληθούν μέσα στα 
πλαίσια των θεσμών που προνοούν οι Νόμοι, ώστε αυτές να τύχουν της δέουσας διερεύνησης. 

 Αναφορικά με τυχόν θέματα ύπαρξης ή ανάληψης ευθυνών, το Υπουργείο αυτό θεωρεί ότι αυτά θα 
πρέπει να τυγχάνουν διαχείρισης μέσα από την εφαρμογή των περί Ασφάλειας και Υγείας στην Εργασία 
Νόμων του 1996 έως 2011.  Για την εφαρμογή των Νόμων αυτών ευθύνη έχουν ο Υπουργός Εργασίας και 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων, οι εργοδότες, καθώς και οι εργοδοτούμενοι.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.091, ημερομηνίας 5 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με στοιχεία αναφοράς Ερ. 23.06.010.02.091 και ημερ. 13.9.2012, 
σχετικά με την πιο πάνω Ερώτηση που υπέβαλε ο αξιότιμος Βουλευτής κ. Γιώργος Περδίκης, με την οποία 
ζητεί να πληροφορηθεί κατά πόσο οι Τουρκοκύπριοι που αποτείνονται για εργασία σε θέσεις στη δημόσια 
υπηρεσία είναι υποχρεωμένοι να κατοικούν στις ελεύθερες περιοχές ή να μην κατέχουν παράνομα 
ελληνοκυπριακή περιουσία, καθώς και για τον αριθμό των Τουρκοκυπρίων που εργοδοτούνται υπό 
οποιαδήποτε μορφή και σχέση από το δημόσιο και τους τομείς στους οποίους εργοδοτούνται και σας 
πληροφορώ για τα ακόλουθα: 

2. Σε σχέση με το πρώτο ερώτημα, πληροφορείστε, ότι σύμφωνα με τους περί Δημόσιας Υπηρεσίας 
Νόμους και τους περί Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας Νόμους, Τουρκοκύπριοι που έχουν κυπριακή υπηκοότητα ή 
υπηκοότητα χώρας κράτους μέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, μπορούν να διεκδικήσουν και να διοριστούν σε 
θέση της δημόσιας ή της εκπαιδευτικής υπηρεσίας, αντίστοιχα, νοουμένου φυσικά ότι πληρούν τις γενικές 
προϋποθέσεις των Νόμων, χωρίς να τίθενται οποιοιδήποτε πρόσθετοι περιορισμοί ή απαιτήσεις. Ο 
καθορισμός πρόσθετων κριτηρίων, ανάλογων με αυτά που αναφέρονται στην επιστολή του κ. Περδίκη, κατά 
την άποψή μας, άπτεται πολιτικών πτυχών και παραμέτρων του κυπριακού προβλήματος, που δεν έχουν 
ακόμα επιλυθεί. 

3. Σε σχέση με τον αριθμό των Τουρκοκυπρίων που απασχολούνται υπό οποιοδήποτε καθεστώς στο 
δημόσιο τομέα, παρατίθενται οι πιο κάτω πληροφορίες: 

(α) Με βάση στοιχεία που λήφθηκαν από το Γενικό Λογιστήριο: 

i. Κανένας Τουρκοκύπριος δεν κατέχει μόνιμη θέση στη Δημόσια Υπηρεσία, 

ii. Δύο Τουρκοκύπριοι υπηρετούν ως εργοδοτούμενοι αορίστου χρόνου, ένας σε καθήκοντα 
Ιατρικού Λειτουργού 1ης Τάξης στις Ιατρικές Υπηρεσίες και Υπηρεσίες Δημόσιας Υγείας (από 
5.4.2004) και ένας σε καθήκοντα Κλινικού Ψυχολόγου στις Υπηρεσίες Ψυχικής Υγείας (από 
4.10.2004).  

iii. Δύο Τουρκοκύπριοι υπηρετούν σε μόνιμες θέσεις στην Εκπαιδευτική Υπηρεσία, ένας κατέχει τη 
θέση Βοηθού Διευθυντή Σχολής Μέσης Εκπαίδευσης (ημερ. πρόσληψης 1.12.1980) και ένας 
κατέχει τη θέση Καθηγητή (ημερ. πρόσληψης 15.9.2003). 

(β) Με βάση στοιχεία που λήφθηκαν από τη Γραμματεία της Κυπριακής Προεδρίας της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης (EE), 7 Τουρκοκύπριοι, οι οποίοι έχουν παραχωρηθεί από το Ινστιτούτο Εργασίας Κύπρου της 
Παγκύπριας Εργατικής Ομοσπονδίας (ΠΕΟ), απασχολούνται χωρίς αμοιβή, σε διάφορα Υπουργεία και 
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στη Μόνιμη Αντιπροσωπεία της Δημοκρατίας στις Βρυξέλλες, για ενίσχυσή τους κατά τη διάρκεια της 
Κυπριακής Προεδρίας του Συμβουλίου της EE. 

(γ) Με βάση στοιχεία που λήφθηκαν από το Υπουργείο Εξωτερικών, δύο Τουρκοκύπριοι εργοδοτούνται με 
τους όρους του επιτόπιου προσωπικού, ένας στην Ύπατη Αρμοστεία στο Λονδίνο ως τουρκόφωνος 
(από 8.11.2004) και ένας στη Μόνιμη Αντιπροσωπεία της Δημοκρατίας στις Βρυξέλλες, ο οποίος εκτελεί 
καθήκοντα Προέδρου της EFTA (European Free Trade Association) για την περίοδο της Κυπριακής 
Προεδρίας του Συμβουλίου της EE. 

4. Σε ό,τι αφορά θέσεις του ωρομίσθιου προσωπικού, δυστυχώς, δεν κατέστη δυνατή η συλλογή στοιχείων 
γιατί δεν υπάρχουν συγκεντρωτικά στοιχεία για το προσωπικό αυτό, αφού εργοδοτείται απ’ ευθείας από τα 
διάφορα Υπουργεία/Τμήματα της δημόσιας υπηρεσίας, με βάση κατάλογο υποψηφίων που αποστέλλουν τα 
Γραφεία Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ενώ το σύστημα πληρωμής που 
εφαρμόζει το Γενικό Λογιστήριο για την εν λόγω κατηγορία προσωπικού δεν επιδέχεται προγραμματισμό για 
άντληση της συγκεκριμένης πληροφόρησης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.104, ημερομηνίας 13 

Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 18 Σεπτεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Στα πλαίσια των ερευνών που διενήργησε η εμπειρογνώμονας Δρ. Birgit Blosat τα έτη 2002 και 2005, 
όπου μελέτησε την πληθυσμιακή δομή του κυπριακού νερόφιδου Natrix natrix cypriaca σε σχέση με τους 
παράγοντες που το απειλούν στο φράγμα Ξυλιάτου, κατέληξε ότι ο πληθυσμός του νερόφιδου υπέστη μια 
σοβαρή μείωση της τάξης του 96% από το 1994.  Οι παράγοντες που συνέβαλαν προς αυτό είναι η εισαγωγή 
ξενικών ειδών ψαριών στο φράγμα, τα οποία είτε είναι αρπακτικά (όπως το λαβράκι) είτε είναι ανταγωνιστές για 
την τροφή του, καθώς και η διαταραχή του οικοτόπου. 

 Για την προστασία του νερόφιδου είχαν προταθεί από την Δρ. Blosat μία σειρά διαχειριστικών μέτρων, 
όπως η δημιουργία πέντε μικρών λιμνών κοντά στο φράγμα του Ξυλιάτου, για να αποτελέσουν βιότοπο για 
τους βατράχους (βασική τροφή του νερόφιδου) και η εφαρμογή προγράμματος αναπαραγωγής σε αιχμαλωσία 
(captive breeding) για την υποστήριξη του υπό εξαφάνιση πληθυσμού του. 

 Το 2004 ολοκληρώθηκε η κατασκευή των πέντε μικρών λιμνών κοντά στο φράγμα του Ξυλιάτου 
σύμφωνα με τις υποδείξεις της εμπειρογνώμονα.  Παράλληλα, στα πλαίσια του προγράμματος LIFE+Nature 
ICOSTACY, το οποίο συγχρηματοδοτείται από την Ευρωπαϊκή Ένωση, άρχισε η εφαρμογή της 
αναπαραγωγής του είδους σε αιχμαλωσία, με στόχο τον εμπλουτισμό ή και την εγκατάσταση ατόμων στις 
περιοχές όπου απαντάται/διαβιούσε το είδος.  Το πρόγραμμα συμπεριλαμβάνει επίσης δράσεις που 
στοχεύουν στην εκτίμηση του πληθυσμού του νερόφιδου, καθώς και στην αποκατάσταση και διατήρηση των 
ενδιαιτημάτων του. Τα αποτελέσματα της δίχρονης παρακολούθησης έχουν καταδείξει ότι το είδος απαντάται 
στην ευρύτερη περιοχή του Φράγματος Ξυλιάτου.  Το νερόφιδο έχει εντοπιστεί σε φυσικούς βιότοπους 
(παρακείμενα ποτάμια), οι οποίοι προστατεύονται και εμπίπτουν στο Δίκτυο Natura 2000. 

 Το είδος Natrix natrix cypriaca, με τα προαναφερόμενα μέτρα καθώς και με μέτρα προστασίας και 
ενημέρωσης, θα μπορούσε μελλοντικά να αποικίσει ξανά (rehabilitation) την ευρύτερη περιοχή και ίσως και το 
φράγμα Ξυλιάτου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.106, ημερομηνίας 13 

Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπλ. Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 18 Σεπτεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Η Αρμόδια Αρχή για προστασία των πτηνών είναι το Ταμείο Θήρας του Υπουργείου Εσωτερικών.  Η 
τοποθέτηση ηχοπετασμάτων σε αυτοκινητόδρομους ή δρόμους ταχείας κυκλοφορίας πραγματοποιείται από το 
Τμήμα Δημοσίων Έργων του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων. 

 Το Τμήμα Περιβάλλοντος, που είναι η αρμόδια Αρχή για τον έλεγχο και διαχείριση του περιβαλλοντικού 
θορύβου στην Κύπρο, μέσω Νόμου για την Αξιολόγηση και Διαχείριση του Περιβαλλοντικού Θορύβου (Αρ. 
224(Ι)/2004), προβαίνει σε εισηγήσεις προς το Τμήμα Δημοσίων Έργων όσον αφορά την χωροθέτηση 
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ηχοπετασμάτων, λαμβάνοντας υπόψη (πρωτίστως) την ένταση του θορύβου σε δρόμους οι οποίοι φιλοξενούν 
περισσότερες από 6.000.000 κυκλοφοριακές κινήσεις ανά έτος. 

 Το θέμα της τοποθέτησης αυτοκόλλητων ομοιωμάτων αρπακτικών πτηνών σε ηχοπετάσματα θα πρέπει 
να εξεταστεί με τα πλέον αρμόδια Τμήματα, δηλαδή το Τμήμα Δημοσίων Έργων και το Ταμείο Θήρας, και 
εφόσον εγκριθεί θα μπορούσε να έχει και εκπαιδευτικό χαρακτήρα για το διερχόμενο κοινό, τοποθετώντας 
αυτοκόλλητα ομοιώματα πτηνών με τις σχετικές τους ονομασίες. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.119, ημερομηνίας 19 

Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 21 Σεπτεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω 
Ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Οι πιο πρόσφατοι υπολογισμοί εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου έγιναν σύμφωνα με τις απαιτήσεις 
της Απόφασης 280/2004/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 11ης Φεβρουαρίου 2004 
για τον μηχανισμό παρακολούθησης των εκπομπών αερίων που συμβάλλουν στο φαινόμενο του θερμοκηπίου 
στην Κοινότητα και την εφαρμογή του πρωτοκόλλου του Κιότο. 

 Οι κατά κεφαλήν εκπομπές διοξειδίου του άνθρακα ανά έτος για τα πέντε πιο πρόσφατα χρόνια στην 
Κύπρο για τα οποία υπάρχουν στοιχεία, είναι ως ακολούθως: 

2006 10,22 τόνοι CO2/κεφαλή 

2007 10,46 τόνοι CO2/κεφαλή 

2008 10,62 τόνοι CO2/κεφαλή 

2009 10,19 τόνοι CO2/κεφαλή 

2010 9,76 τόνοι CO2/κεφαλή 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.163, ημερομηνίας 9 Οκτωβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου  
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Eρ. 23.06.010.02.163, ημερομηνίας 15/10/2012 σχετικά με 
τη διαδικασία που ακολουθείται από την Αστυνομία για τη σύλληψη γυναικών όταν πραγματοποιούνται 
επιχειρήσεις σε χώρους όπου εκπορνεύονται γυναίκες και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Αυτού του είδους οι επιχειρήσεις της Αστυνομίας γίνονται για δυο λόγους: τον εντοπισμό και ποινική 
δίωξη μαστροπών ή διακινητών για πάταξη του φαινομένου της πορνείας και τη διάσωση πιθανών θυμάτων 
εμπορίας και εκμετάλλευσης προσώπων. 

3. Στις περιπτώσεις αυτές όπου μετά από προκαταρκτικές εξετάσεις και σχετική αξιολόγηση πληροφοριών, 
υπάρχουν ενδείξεις ότι οι γυναίκες είναι εν δυνάμει θύματα εκμετάλλευσης δεν συλλαμβάνονται.  Μεταφέρονται 
στον Αστυνομικό Σταθμό ή σε άλλο αστυνομικό χώρο ανάλογα με την περίσταση ή ακόμα και κατευθείαν στο 
καταφύγιο θυμάτων μέχρι να τύχουν σχετικής συνέντευξης.  Μετά τη διεξαγωγή της συνέντευξης ή ακόμα και 
πολλαπλών ίσως συνεντεύξεων, αν προκύψει ότι πρόκειται για θύματα με βάση σχετικό εγχειρίδιο που έχει 
καταρτιστεί για το σκοπό αυτό, τότε ακολουθούνται οι πρόνοιες του Νόμου 87(Ι)/2007.  Αν από τις συνεντεύξεις 
διαφανεί ότι οι γυναίκες αυτές δεν είναι θύματα και έχουν διαπράξει αδικήματα, τότε συλλαμβάνονται ή/και 
γίνεται εισήγηση για απέλασή τους ανάλογα με τα περιστατικά της κάθε υπόθεσης.  Αν δεν είναι θύματα και δεν 
διέπραξαν κανένα αδίκημα, αφήνονται ελεύθερες. 

4. Θα πρέπει να γίνει ξεκάθαρο ότι κάθε υπόθεση πορνείας δεν είναι και υπόθεση εκμετάλλευσης.  Στη 
χώρα μας σήμερα έχει αυξηθεί σε μεγάλο βαθμό η εθελοντική πορνεία και παρατηρείται άφιξη γυναικών από 
Ευρωπαϊκές κυρίως χώρες με σκοπό την πορνεία. 

5. Ο ρόλος της Αστυνομίας σήμερα είναι δυσκολότερος αφού έχει να ξεχωρίσει τόσο τα κυκλώματα 
εμπορίας όσο και τα κυκλώματα πορνείας.  Στην πρώτη περίπτωση σκοπός είναι η εξάρθρωση του 
κυκλώματος και η προσαγωγή ενώπιον της δικαιοσύνης των διακινητών/μαστροπών ενώ στη δεύτερη 
περίπτωση είναι η δίωξη ακόμα και των γυναικών που προβαίνουν στην πορνεία για τα ανάλογα αδικήματα 
που διαπράττουν.  Στη δεύτερη περίπτωση, η δίωξη γυναικών (πιθανό για τα αδικήματα της διατήρησης οίκου 
ανοχής, άγρας πελατών με σκοπό την πορνεία ή ακόμα και παράβαση του περί Αλλοδαπών Νόμου) συνήθως 
ενεργεί και ως πρόληψη.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.177, ημερομηνίας 12 

Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή με αρ. 
23.06.010.02.177 και ημερομηνία 12 Οκτωβρίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή της Αν. Γενικής 
Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 18 Οκτωβρίου 2012, σχετικά με την επέκταση 
του αλιευτικού καταφυγίου Πωμού και εκβάθυνση της εισόδου του για κάλυψη των αυξημένων αναγκών για 
ελλιμενισμό των αλιευτικών σκαφών των ψαράδων της περιοχής και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών (ΤΑΘΕ) του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, είναι η Αρμόδια Αρχή για την κατασκευή, διαχείριση και λειτουργία των αλιευτικών 
καταφυγίων, με σκοπό τον ασφαλή ελλιμενισμό των επαγγελματικών αλιευτικών σκαφών.  Σε ορισμένα 
αλιευτικά καταφύγια όταν υπάρχει χώρος και για άλλα σκάφη τα οποία τηρούν τα κριτήρια ελλιμενισμού, 
δίνονται άδειες ελλιμενισμού και σε μη επαγγελματικά αλιευτικά σκάφη, νοουμένου ότι δεν επηρεάζουν 
την εύρυθμη λειτουργία του αλιευτικού καταφυγίου και τα οποία καταβάλλουν τα ανάλογα τέλη όπως 
προβλέπεται στον περί Αλιευτικών Καταφυγίων Νόμο και τους σχετικούς Κανονισμούς. 

2. Σημειώνεται ότι το 2010 το ΤΑΘΕ πραγματοποίησε βελτιωτικά έργα στο αλιευτικό καταφύγιο Πωμού, 
που αφορούσαν την κατασκευή νέας αποβάθρας αυξάνοντας τις θέσεις ελλιμενισμού, και την 
εκβάθυνση της λιμενολεκάνης.  Ο προϋπολογισμός του έργου ανήλθε στις 270,000 Ευρώ και 
συγχρηματοδοτήθηκε από το ΕΠΑΛ 2007-2013. Σήμερα στο αλιευτικό καταφύγιο Πωμού ελλιμενίζονται 
μόνιμα 24 σκάφη εκ των οποίων τα 12 είναι επαγγελματικά αλιευτικά.  Ως εκ τούτου, δεν κρίνεται 
αναγκαία η επέκταση του εν λόγω αλιευτικού καταφυγίου, αφού οι ανάγκες ελλιμενισμού των 
επαγγελματιών ψαράδων της περιοχής εξυπηρετούνται πλήρως από το υφιστάμενο ως έχει. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.183, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.183 ημερομηνίας 12.10.2012, που υποβλήθηκε από 
τον Βουλευτή Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με 
ημερομηνία 18.10.2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίας Μαρίνας 
Χρυσοχούς, έχει υποβάλει στο Επαρχιακό Κτηματολογικό Γραφείο Πάφου στις 2.11.2012, αίτηση με αρ. φακ. 
ΑΔΧ 234/2012, για εκμίσθωση του κρατικού τεμαχίου 277 του κτηματικού σχεδίου 26/15 με σκοπό τη 
δημιουργία χώρου αθλοπαιδιών. 

 Η αίτηση θα εξεταστεί σύμφωνα με τις πρόνοιες των περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της Δημοκρατίας 
(Διάθεση) Κανονισμών και την τελική απόφαση θα λάβει το Υπουργικό Συμβούλιο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.187, ημερομηνίας 15 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 18/10/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ ότι σύμφωνα με το άρθρο 23(1) του περί της Κατοχύρωσης και της Προστασίας των Δικαιωμάτων 
των Ασθενών Νόμου του 2004 [Αρ. 1 (I) του 2005], η Επιτροπή έχει αρμοδιότητα να εξετάζει παράπονα όσον 
αφορά ιατρικά ιδρύματα τόσο του κρατικού όσο και του ιδιωτικού τομέα.  Η Επιτροπή έχει ήδη εξετάσει 
παράπονα που υποβάλλονται από τον ιδιωτικό τομέα και τα οποία εμπίπτουν στις αρμοδιότητες της. 

 Για να μπορέσει η Επιτροπή να διερευνήσει το συγκεκριμένο παράπονο στο οποίο αναφέρεται ο κος Ζ. 
Ζαχαρίου, ότι δηλαδή η Επιτροπή αρνήθηκε να εξετάσει παράπονο σε σχέση με ιδιωτικό νοσηλευτήριο, 
παράκληση όπως δοθούν όλα τα σχετικά στοιχεία του παραπονούμενου και του παραπόνου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.188, ημερομηνίας 15 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 
 «Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας, με ημερομηνία 18 Οκτωβρίου 2012 και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α) Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού αντιμετωπίζει με ιδιαίτερη ευαισθησία τα θέματα εκπαίδευσης 
παιδιών με ειδικές ανάγκες, συμπεριλαμβανομένων και των παιδιών με οπτική αναπηρία.  Ιδιαίτερης 
εκτίμησης τυγχάνει, τόσο η Σχολή Τυφλών, η Σχολή Κωφών όσο και τα άλλα Ειδικά Σχολεία, για το ρόλο 
και το έργο που καθημερινά επιτελούν. 
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β) Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού μεριμνά ώστε όλα τα παιδιά με οπτική αναπηρία να λαμβάνουν 
στήριξη και καθοδήγηση από Ειδικούς Εκπαιδευτικούς Τυφλών, σε όλα τα σχολεία όπου φοιτούν 
(Δημοτικής και Μέσης Εκπαίδευσης).  Οι συγκεκριμένοι Ειδικοί Εκπαιδευτικοί υπάγονται στη Δημοτική 
Εκπαίδευση, διορίζονται και προάγονται με βάση τα Σχέδια Υπηρεσίας Ειδικών Εκπαιδευτικών.  Οι 
Κανονισμοί για μεταθέσεις Εκπαιδευτικών Λειτουργών που εφαρμόζονται από την Επιτροπή 
Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας (Ε.Ε.Υ.), αφορούν και στους Ειδικούς Εκπαιδευτικούς και ως εκ τούτου, δεν 
εξαιρούνται οι Ειδικοί Εκπαιδευτικοί Τυφλών. Συγκεκριμένα, σύμφωνα με τον Κανονισμό 8(1) των περί 
Εκπαιδευτικών Λειτουργών Τοποθετήσεις, Μετακινήσεις και Μεταθέσεις Κανονισμών του 1987 (Κ.Δ.Π. 
212/87) «Εκπαιδευτικοί λειτουργοί που προάγονται στη θέση Διευθυντή ή Βοηθού Διευθυντή υπόκεινται 
σε μετάθεση, κατά ή μετά την προαγωγή τους, εκτός έδρας...». 

γ) Με βάση τα πιο πάνω, η Ε.Ε.Υ., ανάλογα με τις εκπαιδευτικές ανάγκες, προβαίνει σε μεταθέσεις 
Εκπαιδευτικών Λειτουργών οι οποίοι εργάζονται στα Ειδικά Σχολεία, συμπεριλαμβανομένων και των 
Σχολών Τυφλών και Κωφών, λαμβάνοντας πάντοτε υπόψη, τόσο την ιδιαιτερότητα των Σχολείων, όσο 
και την ανάγκη για εξυπηρέτηση όλων των παιδιών με αναπηρίες. 

δ) Γνωρίζοντας την πρόνοια των πιο πάνω κανονισμών, έγινε παλαιότερα σύσταση στο Διευθυντή της 
Σχολής Τυφλών, ώστε να μεριμνά έγκαιρα για επιμόρφωση και άλλων μελών του Προσωπικού σε 
εξειδικευμένα θέματα, έτσι ώστε, όλοι οι Ειδικοί Εκπαιδευτικοί της Σχολής Τυφλών να είναι σε θέση να 
αναπληρώνουν άλλο μέλος του Διδακτικού Προσωπικού που απουσιάζει για οποιοδήποτε λόγο ή 
μετατίθεται σε άλλο σχολείο. 

ε) Πρόσθετα, έγινε σύσταση στο Διευθυντή της Σχολής Τυφλών όπως λάβει σοβαρά υπόψη τους περί 
Αγωγής και Εκπαίδευσης Παιδιών με Ειδικές Ανάγκες Κανονισμούς του 2001, σύμφωνα με τους 
οποίους: 

«...ο Διευθυντής της Σχολής Τυφλών «Άγιος Βαρνάβας», η οποία συνεχίζει δυνάμει του άρθρου 29 του 
Νόμου να λειτουργεί, υποβάλλει, αναφορικά με την κάλυψη των αναγκών για την εκπλήρωση της 
αποστολής της σχολής σε σχέση με τους ενήλικες τυφλούς, πρόσθετες προτάσεις προϋπολογισμού, 
μέσω του Διοικητικού Συμβουλίου της εν λόγω Σχολής, προς το Υπουργείο». (Κ.Δ.Π. 186/2001, Καν. 
33). 

Με την πιο πάνω πρόνοια των Κανονισμών, ο Διευθυντής της Σχολής Τυφλών έχει τη δυνατότητα να 
καλύπτει τις ανάγκες των ενήλικων τυφλών, είτε με αγορά υπηρεσιών, είτε μέσω των επιμορφωτικών 
προγραμμάτων του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, έτσι ώστε, οι Εκπαιδευτικοί Δημοτικής και 
Μέσης Εκπαίδευσης που διορίζονται από την Ε.Ε.Υ. να αξιοποιούνται με τον καλύτερο δυνατό τρόπο, 
στηρίζοντας κυρίως παιδιά σχολικής ηλικίας με οπτική αναπηρία. 

Η πιο πάνω πρόταση, πέραν του χαμηλότερου οικονομικού κόστους που έχει, θα προσφέρει και 
μεγαλύτερη ευελιξία στην εφαρμογή των προγραμμάτων που προσφέρονται στους ενήλικες με οπτική 
αναπηρία, κατά τις απογευματινές ώρες. 

 Παραμένουμε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε πρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.205, ημερομηνίας 19 Οκτωβρίου 2012, 

της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 
 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.010.02.205 και ημερ. 23/10/2012 σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και σας παραθέτω την απάντηση: 

 Οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας, ως η αρμόδια αρχή του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων για την προστασία των παιδιών, έχουν αναλάβει συντονιστικό ρόλο για την προώθηση της 
επικύρωσης της Σύμβασης του Συμβουλίου της Ευρώπης για την Προστασία των Παιδιών από τη Σεξουαλική 
Εκμετάλλευση και τη Σεξουαλική Κακοποίηση. 

 Η Σύμβαση μεταφράστηκε στην ελληνική γλώσσα από το Γραφείο Τύπου και Πληροφοριών και 
υποβλήθηκε σε όλους τους εμπλεκόμενους φορείς για απόψεις όσον αφορά την επικύρωσή της.  Οι κατ’ αρχήν 
τοποθετήσεις των εμπλεκομένων φορέων συζητήθηκαν σε δύο συναντήσεις της Τεχνικής Επιτροπής, η οποία 
συστάθηκε για μελέτη της Σύμβασης και η οποία απαρτίζεται από εκπροσώπους της Νομικής Υπηρεσίας, της 
Αστυνομίας και των Υπουργείων Παιδείας και Πολιτισμού, Υγείας, Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως και 
Οικονομικών, υπό το συντονισμό των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας και ετοιμάστηκε αναλυτικός Πίνακας 
με τις απαιτούμενες ενέργειες για την υλοποίηση της Σύμβασης. 

 Από την όλη μελέτη του θέματος διαπιστώθηκε η ανάγκη τροποποιήσεων σε διάφορες νομοθεσίες, 
ώστε να συνάδουν με τις αρχές της εν λόγω Σύμβασης.  Ως εκ τούτου το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων βρίσκεται στο στάδιο διαβούλευσης με την Επίτροπο Νομοθεσίας και τη Νομική Υπηρεσία για 
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συντονισμό των ενεργειών που πρέπει να γίνουν σε νομοθετικό επίπεδο, ώστε να καταστεί δυνατό η Σύμβαση 
με την κύρωσή της να εφαρμοστεί αποτελεσματικά. 

 Περαιτέρω αναφέρεται ότι έχει αρχίσει και τυγχάνει παράλληλης επεξεργασίας από τις Υπηρεσίες 
Κοινωνικής Ευημερίας η Οδηγία 2011/92/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της EE ημερ. 
13/12/2011 για την καταπολέμηση της σεξουαλικής κακοποίησης και της σεξουαλικής εκμετάλλευσης παιδιών 
και της παιδικής πορνογραφίας, την οποία η Κυπριακή Δημοκρατία έχει υποχρέωση να μεταφέρει στο εθνικό 
της δίκαιο μέχρι τις 18/12/2013.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.246, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.246 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας με ημερομηνία 12 Νοεμβρίου 
2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι ο σκυβαλότοπος Αγίας Μαρινούδας περιλαμβάνεται στον 
κατάλογο των σκυβαλότοπων της Επαρχίας Πάφου οι οποίοι θα αποκατασταθούν. 

2. Το Υπουργείο Εσωτερικών έχει προβεί σε κατακύρωση προσφοράς για την εκτέλεση των εργασιών 
αποκατάστασης των συγκεκριμένων σκυβαλότοπων.  Λόγω όμως ιεραρχικής προσφυγής η οποία υποβλήθηκε 
στην Αναθεωρητική Αρχή Προσφορών, οι εργασίες αναμένεται να αρχίσουν το πρώτο τρίμηνο του 2013 και θα 
διαρκέσουν περίπου δεκαοκτώ (18) μήνες, αν δεν προκύψει κάτι που δεν αναμένεται.» 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.257, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 
 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.257 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας με ημερομηνία 12 Νοεμβρίου 
2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το Υπουργείο Εσωτερικών, μέσω των Δήμων Πάφου και 
Γεροσκήπου οι οποίοι έχουν την αρμοδιότητα διαχείρισης του συγκεκριμένου χώρου, ενεργεί άμεσα και 
αποτελεσματικά για την κατάσβεση των πυρκαγιών που προκαλούνται στο χώρο απόρριψης αδρανών στη 
Μαραθούντα. 

2. Επειδή, σχεδόν όλες οι πυρκαγιές προκαλούνται από αυτοανάφλεξη λόγω των μεγάλων ποσοτήτων 
ανάμεικτων κατηγοριών αποβλήτων που εναποτίθεντο στο χώρο τα προηγούμενα έτη και επειδή η εστία των 
πυρκαγιών βρίσκεται κατά κανόνα σε μεγάλο βάθος εντός του χώρου, συνήθως απαιτείται κάποιος χρόνος 
μέχρι την πλήρη κατάσβεση τους. 

3. Ο αποτελεσματικότερος τρόπος έγκαιρης κατάσβεσης των πυρκαγιών είναι η εναπόθεση μεγάλων 
ποσοτήτων χώματος στην περιοχή της πυρκαγιάς, κάτι το οποίο γίνεται. 

4. Το πρόβλημα της ανάφλεξης θα μειώνεται με την πάροδο του χρόνου εφόσον τώρα στο χώρο 
επιτρέπεται η εναπόθεση προκαθορισμένων κατηγοριών αποβλήτων.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Γνωρίζετε ότι σε ό,τι αφορά το Κεφάλαιο Τέταρτο σήμερα δε θα μπούμε σε συζήτηση. 

 Είναι πράγματι σύντομη η συνεδρία της Βουλής! 

 Εδώ φθάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Η επόμενη συνεδρία ορίζεται για την 
ερχόμενη Πέμπτη, 6 Δεκεμβρίου 2012, στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

 Ομιλία του Υπουργού Οικονομικών για τον κρατικό προϋπολογισμό του 2013.  
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: Νομοθετική εργασία  
 1.  Ο περί Πολιτικών Κομμάτων Νόμος του 2012. 

(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.106-2012). 

 2.  Ο περί της Ίδρυσης, των Δραστηριοτήτων και της Εποπτείας των 
Ταμείων Επαγγελματικών Συνταξιοδοτικών Παροχών Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.087-2012). 

 3.  Ο περί της Εργασίας μέσω Επιχείρησης Προσωρινής 
Απασχόλησης Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.168-2012). 
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 4.  Οι περί της Εργασίας μέσω Επιχείρησης Προσωρινής 
Απασχόλησης Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.061-2012). 

 5.  Ο περί Υδρογονανθράκων (Αναζήτηση, Έρευνα και 
Εκμετάλλευση) (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.105-2012). 

 6.  Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 7) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.216-2012). 

 7.  Ο περί των Συμβάσεων Καταναλωτικής Πίστης (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.194-2012). 

 8.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ του Υπουργείου Άμυνας της 
Κυπριακής Δημοκρατίας και του Υπουργείου Άμυνας του Κράτους 
του Ισραήλ για την Αμοιβαία Προστασία Διαβαθμισμένων 
Πληροφοριών (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.155-2012). 

 9.  Ο περί της Σύμβασης για τη Φυσική Προστασία Πυρηνικού Υλικού 
και Πυρηνικών Εγκαταστάσεων (Τροποποιητικός) (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.157-2012). 

 10.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της Κυπριακής 
Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης του Μαυροβουνίου για την 
Αμοιβαία Προστασία Διαβαθμισμένων Πληροφοριών (Κυρωτικός) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.160-2012). 

 11.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της Κυπριακής 
Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης του Μαυροβουνίου για 
Συνεργασία σε Θέματα Άμυνας (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.175-2012). 

 12.  Ο περί της Συμφωνίας μεταξύ της Κυβέρνησης της Κυπριακής 
Δημοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ουκρανίας για Συνεργασία 
στον Τομέα της Άμυνας (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.161-2012). 

 13.  Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 5) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.269-2011). 

 14.  Ο περί Φόρων Κατανάλωσης (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.151-2012). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 
ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ: Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 
  «Η ανάγκη προστασίας της δημόσιας υγείας και του φυσικού 

περιβάλλοντος από τη διάθεση γενετικά τροποποιημένων τροφών 
και την καλλιέργεια γενετικά τροποποιημένων ποικιλιών φυτών». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή  
κ. Γιώργου Περδίκη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.014-2012). 

[Στις 4 Δεκεμβρίου κυκλοφόρησε συμπληρωματική ημερήσια διάταξη: 

 Ο Πρόεδρος της Βουλής των Αντιπροσώπων ανακοινώνει στα αξιότιμα μέλη ότι στην ημερήσια διάταξη 
της συνεδρίας της Βουλής για την Πέμπτη, 6 Δεκεμβρίου 2012, στις 4.00 μ.μ., προστίθενται τα ακόλουθα 
θέματα: 
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ: Νομοθετική εργασία  
 1. Ο περί Χαρτοσήμων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 

(Αρ. Φακ. 23.01.053.228-2012). 

 2. Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 6) του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.223-2012).] 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  4.20 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 
Αδάμου Αδάμος Λαμάρης Γιάννος 

Αναστασιάδης Νίκος Λουκαΐδης Γιώργος 

Αντωνίου Αντώνης  Μέσης Χρίστος 

Βαρνάβα Γιώργος Μητσόπουλος Τάσος 

Βότσης Άγγελος Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γαβριήλ Γιαννάκης Νικολαΐδης Νίκος 

Γεωργιάδης Χάρης Νικολάου Ιωνάς 

Γεωργίου Γεώργιος Παπαγεωργίου Πάμπος 

Γεωργίου Γιώργος Περδίκης Γιώργος 

Δαμιανού Άριστος Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Προκοπίου Γεώργιος 

Δίπλαρος Ευθύμιος Σαμψών Σωτήρης 
  
Ζαχαρίου Ζαχαρίας Σταυριανός Πανίκκος 
      
Κατσουρίδης Νίκος Στυλιανίδης Χρήστος 

Καυκαλιάς Αντρέας  Συλλούρης Δημήτρης 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Τάσου Γεώργιος 

Κουλίας Ζαχαρίας Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κουτσού Νίκος Τορναρίτης Νίκος 

Κυπριανού Ανδρέας Φυττής Σοφοκλής 

Κυριακίδου Στέλλα Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Κώστα Κώστας Χριστοφόρου Λευτέρης 
          

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 
Χατζηρούσος Αντώνης 

Μαντοβάνη Μπενίτο 

   ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής στην εκδήλωση διαμαρτυρίας στο κτίριο της Βουλής ωρομίσθιων 
υπαλλήλων του δημοσίου ενόψει της μη ανανέωσης των συλλογικών τους συμβάσεων, όπως 
προνοείται στο μνημόνιο. 

2. Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Αναγνώρισης Διπλωμάτων ή Τίτλων Αναγνωρισμένων 
Πανεπιστημίων και Άλλων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων του Εξωτερικού (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2012» και ψήφισή της σε νόμο. 
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3. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού (Τέλος Καταβλητέον 
υπό Εργοδοτών) (Τροποποιητικοί) (Αρ. 2) Κανονισμοί του 2012» και έγκρισή τους. 

4. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

5. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Έλεγχος νομιμότητας της κυκλοφορίας μηχανοκίνητων οχημάτων - Διακοπές ρεύματος κατά το 2012 - 
Πληροφορίες για συμμετοχή εκπροσώπων χωρών μελών του ΟΗΕ και της ΕΕ σε τουρκικούς 
εορτασμούς της ανακήρυξης του ψευδοκράτους - Αιτήματα για κτιριακή αναβάθμιση του Ενιαίου 
Περιφερειακού Δημοτικού Σχολείου Κυπερούντας - Εισηγήσεις για ανάπτυξη της ιδιωτικής τριτοβάθμιας 
εκπαίδευσης - Έκθεση βρετανικών πανεπιστημίων στα κατεχόμενα και ενέργειες της Κυπριακής 
Δημοκρατίας - Κριτήρια κρατικής επιχορήγησης ιδιωτικών περιβαλλοντικών κέντρων και πρωτοβουλιών 
- Ανάγκη οικονομικής στήριξης του Καταφυγίου Γαϊδουριών - Ανάγκη πλήρωσης της θέσης του 
διευθυντή του Συμβουλίου Εγγραφής και Ελέγχου Εργοληπτών - Η νοσηλεία κοινοτικών χωρίς 
ασφάλιση υγείας στα δημόσια νοσηλευτήρια - Η αστυνομική έρευνα για την κατακράτηση σκληρών 
δίσκων της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου - Διορισμοί και αφυπηρετήσεις εκπαιδευτικών - Αίτημα για 
μεταστέγαση του Κέντρου Υγείας Αγίου Δομετίου - Ηχορρύπανση στον κυκλικό κόμβο Αγίας Φύλας - 
Ελλείψεις προσωπικού στο πυροσβεστικό σώμα - Νέα ευρωπαϊκή Οδηγία για τη ναυσιπλοΐα και 
Κύπρος - Ερωτήματα για τις άδειες λειτουργίας επιχείρησης. 

6. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

 Ανάγκη εξεύρεσης νέας στέγης για το θέατρο “Αντίδοτο” - Η ύπαρξη αγροφυλάκων στις κοινότητες - 
Έλεγχος από λειτουργούς των γεωτρήσεων στην πλατφόρμα “Όμηρος” - Οικονομική στήριξη για την 
ανέγερση πολυδύναμου κέντρου στη Μελβούρνη - Οικονομική συμβολή στην κατασκευή μνημείου στην 
Αυστραλία - Κατασκευή αντιπλημμυρικού καναλιού στην Ξυλοτύμπου - Αντιπλημμυρικά έργα στο 
Πολέμι - Στατικά προβλήματα Β΄ Δημοτικού Σχολείου Λατσιών - Διορισμός διευθυντή του Ιδρύματος 
Συμφωνικής Ορχήστρας Κύπρου - Κάλυψη των ζημιών της ΠΕΑΛ Αγίας Μαρίνας Λτδ από το κράτος - 
Αποτροπή κατεδάφισης νεοκλασικών κτιρίων στη Λεμεσό - Αποπεράτωση κατασκευής πεζοδρομίων 
στο Κολόσσι - Κατασκευή εξόδου από τον αυτοκινητόδρομο Λεμεσού-Πάφου προς την Επισκοπή - 
Επιδιόρθωση του κοινοτικού πάρκου Κοφίνου - Αντιμετώπιση του προβλήματος αστυφιλίας στην 
επαρχία Πάφου - Ενίσχυση της αστυνόμευσης στην Αμαργέτη - Βράβευση από τη Συμφωνική 
Ορχήστρα Κύπρου έργων προϊόντων λογοκλοπής στα πλαίσια της Προεδρίας του Συμβουλίου της ΕΕ - 
Αναβάθμιση των αθλητικών υποδομών στην Πόλη Χρυσοχούς - Οι λόγοι της απόφασης για ανέγερση 
αίθουσας πολλαπλής χρήσης και γηπέδου καλαθόσφαιρας στον Αγρό - Ρύπανση των φραγμάτων από 
ερασιτέχνες ψαράδες - Ο ρόλος του επόπτη στη λειτουργία των μουσικών λυκείων - Καθαρισμός 
ερεισμάτων σε δημόσιες οδούς - Απελευθέρωση ινών αμιάντου στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό Μονής 
- Προϋποθέσεις εργοδότησης Τουρκοκυπρίων στο δημόσιο - Εξαφάνιση του νερόφιδου “Natrix natrix” 
από το φράγμα Ξυλιάτου - Προστασία πουλιών από ηχοπετάσματα - Κατά κεφαλήν εκπομπές διοξιδίου 
του άνθρακα - Συλλήψεις γυναικών σε χώρους εκπόρνευσής τους - Ανάγκη επέκτασης του αλιευτικού 
καταφυγίου στον Πομό - Αίτημα παραχώρησης κρατικού τεμαχίου στην κοινότητα Αγίας Μαρίνας 
Χρυσοχούς για δημιουργία χώρου αθλοπαιδιών - Αρμοδιότητες των επιτροπών εξέτασης παραπόνων - 
Προβλήματα της Σχολής Τυφλών “Άγιος Βαρνάβας” λόγω μετάθεσης ειδικών εκπαιδευτικών - 
Επικύρωση της Σύμβασης για την Προστασία των Παιδιών από τη Σεξουαλική Εκμετάλλευση και 
Σεξουαλική Κακοποίηση - Αίτημα κοινότητας Αγίας Μαρινούδας για αποκατάσταση του παλιού 
σκυβαλότοπου - Το πρόβλημα των πυρκαγιών στο χώρο απόρριψης αδρανών υλικών στην περιοχή 
Μαραθούντας. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Τιμή:  €3,50 
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